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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 13. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 5. septembra 2023 

(volebné obdobie 2022-2026) 
 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starostka MČ Košice – Nad 
jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou  
v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobré ráno prajem kolegovia, kolegyne. Srdečne Vás vítam 

na 13. rokovaní Rady starostov. Z celkového počtu 22 je prítomných 19, takže 
konštatujem, že sme uznášaniaschopní. Program rokovania Vám bol doručený. Má niekto 
doplňujúce návrhy? S tým, že troška by sme prehodili body. Na začiatku pôjde 
prezentácia k materiálom predkladaným Útvarom hlavného architekta mesta Košice. 
Potom si prejdeme materiály, ktoré boli prerokované na MR, keďže sú pripravení 
jednotliví odborní zamestnanci. Následne pôjde bod č. 3 Prerozdelenie finančných 
prostriedkov k FAST CARE alebo podľa toho, ak tu budú zástupcovia spoločnosti 
KOSIT. Keďže chcem vložiť ešte bod Informatívna správa o procese prípravy 
polopodzemných kontajnerovísk, aby ste vedeli v akej fáze sa projekt nachádza, čo sa dá 
reálne ešte stihnúť do konca roka. Takže toto je z mojej strany, dávam hlasovať 
o doplňujúcom bode programu a o presune bodov a samozrejme budeme potom 
v jednotlivých bodoch hlasovať en block. Prosím hlasujme.   

 
Hlasovanie č. 1 - za: 19, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že doplnenia a zmeny programu rokovania 

Rady starostov boli schválené. A teraz budeme hlasovať o programe ako celku. Prosím 
hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 2 - za: 19, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že program rokovania Rady starostov bol 

schválený.  
- - - 

 
Overovatelia zápisnice: Ing. Mgr. Miloš Ihnát a Ing. Anna Súkeníková 

- - - 
 
Bod č. 1 
Prezentácia k materiálom MZ predkladaným Útvarom hlavného architekta mesta Košice 
 
2. Informácia o stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice, 
30. Zaradenie návrhov do zoznamu pamätihodností mesta Košice. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobrý deň. Nech sa páči poďte dopredu.  
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p. Kropp, hlavný architekt mesta: Ešte než predám slovo môjmu kolegovi Martinovi Jergušovi, 
tak by som chcel v krátkosti povedať, že sú to de facto 2 body. Je to Informácia 
o spracovaní územného plánu, o ktorom všetci viete, že sa toho ÚHA zhosťuje a chceme 
Vám v krátkosti ukázať aký je stav. A druhá vec je samozrejme zapísanie objektov  
do listiny Pamätihodností. Dôvod tejto listiny bol, že táto budova magistrátu, ktorú by 
sme chceli a pre ktorú pripravujeme aj plán pre celostnú rekonštrukciu. Aby mohlo byť 
zaistené vôbec financovanie, potrebujeme túto budovu dostať na listinu pamätihodnosti, 
ktorá ju oprávňuje potom čerpať financie z dotačného programu. Takže ja by som teraz 
predal slovo Martinovi Jergušovi a ten Vám v detailoch vysvetlí jednotlivé body.  

 (pozn.: originál v Českom jazyku) 
 
p. Jerguš, vedúci referátu urbanizmu: Dobrý deň. Ďakujem pekne za slovo, vážené dámy a páni 

poslanci, starostovia. Chceme len v krátkosti ukázať ako sme na tom so spracovaním 
nového územného plánu. Podávame pravidelne túto informáciu na základe toho 
decembrového uznesenia, ktorým sme získali mandát pre spracovanie tohto územného 
plánu za mesto. Naposledy sme do MZ v júni podávali Informáciu o súbornom stanovisku 
a pokynoch pre spracovanie návrhu. Je to zhodnotenie predchádzajúcej etapy územného 
plánu, ktorý bol v 2 variantoch spracovaný a bol prerokovaný. Dostali sme k nemu bohaté 
pripomienky, s ktorými sme ďalej pracovali a premietli sme do mapy tie, ktoré súvisia 
s nejakou lokalitou. Tá mapa má možnože vyše 1000 bodiek, ktoré postupne budeme 
zapracovávať do návrhu nového územného plánu. Plán je taký, že po poslednom 
verejnom získavaní spätnej väzby formou okrúhlych stolov, ktoré sme mali, si 
pripravujeme databázu podnetov. Učíme sa v podstate od najlepších na Slovensku, 
kolegovia pán architekt Klaučo a pán architekt Chudík z firmy Aurex, Bratislava, ktorí 
sú nestori územného plánovania na Slovensku a vypracovávajú podklad aj  
pre ministerstvo aj metodické usmernenia ako tie plány pripravovať. Nám odsúhlasili 
postup spracovania vo forme softwaru ArcGIS. Dali sme kolegov preškoliť na tento 
software. Ten software má aj grafické výstupy samozrejme vo forme tých výkresov, ale 
podstata je tá, že sa už nekreslí na papier alebo nekreslí sa grafika ale vytvára sa databáza. 
Ku konkrétnym územiam sa dopĺňajú informácie, ten program ich so sebou nesie.  
Na konci celého toho procesu my zadefinujeme, keďže to je aj program s grafickými 
výstupmi, čo z tejto databázy a akým spôsobom, v akej farbe, čiarach, plochách má sa 
zobraziť do toho výsledného výkresu. Výhoda je, že ten program so sebou bude niesť 
všetky tieto informácie a napr. pri ďalšom o 4 roky pri preskúmaní územnoplánovacej 
dokumentácie budeme vidieť, že k tejto lokalite boli takéto pripomienky alebo toľkoto 
ľudí tu žije v tejto lokalite, toľkoto zamestnaných ľudí tu je a pod. Taktiež to súvisí 
s dopravným modelom, kedy vychádzame z dopravného modelu, ktorý pripravila firma 
Endecon pán Kašík pre Stratégiu rozvoja dopravy, ktorú sme prijali pre mesto v roku 
2021. Tento model ale nezohľadňoval všetky návrhové plochy čiže my ho musíme 
upgradovať do tej formy ako si náš Územný plán predstavujeme s tými rozvojovými 
plochami a počtami plánovaných iba obyvateľov, ktoré sme si zadefinovali na začiatku 
v zadaní pre ten Územný plán v cieľoch. Na to, aby sme ten dopravný model vedeli 
„nakŕmiť“ správnymi dátami sme si ešte aktualizovali tie dopravné informácie. Urobili 
sme menšie, relatívne lacné prieskumy na kľúčových profiloch a kľúčových miestach 
v meste, aby sme si overili ako to funguje a s čím máme rátať. Tiež podobne 
spolupracujeme s Creative Industry (CIKE) s niektorými kolegami, ktorí sa tiež zaoberajú 
v rámci projektu Košice 2.0. Zisťovali nejaké informácie o území, spolupracovali s nami, 
pýtali sa čo je pre nás dôležité, tak s nimi sme tiež tieto veci, hlavne ohľadom demografie, 
pohybu ľudí v meste a spôsobu ako im čo najlepšie pripraviť napr. vybavenosť. Kde 
chýba vybavenosť, v ktorých lokalitách, kde nechýba, kde aké sú prevádzky a pod. Takže 
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tieto informácie nám oni sumarizujú a robia update tých informácií zo Štatistického 
úradu. Toľko asi by som povedal k tomu stavu rozpracovanosti. Plán je taký, že tento 
proces ešte je zapracovávania všetkých týchto informácií, vytváraním komplexnej 
databázy toho návrhu nám potrvá do konca februára budúceho roku. Vtedy by sme chceli 
tento návrh zverejniť. Je to práca, ktorá sa nám nie vždy presne úplne odhadnúť lebo to 
záleží aj od našich partnerov, pre ktorých to robíme, pre MČ ale takisto štátne organizácie, 
ochrana životného prostredia a ďalšie množstvo úradov, ktoré sa nám k tomu vyjadrujú. 
Preto sme si na október a november naplánovali konzultácie, to sú ako keby Okrúhle stoly 
2, ktoré ale nebudeme robiť v takom širšom kruhu, ale budeme ich robiť cielene 
a sústreďovať sa na určité skupiny tematické, s ktorými si prekonzultujeme návrh. Čiže 
zhruba do konca októbra by sme chceli mať už nejaký draft na 60-70 % toho návrhu tak, 
aby sme ho vedeli predložiť niektorým organizáciám. Začneme s takými technickými 
organizáciami ako je Slovenský vodohospodársky podnik lebo tam je veľká téma toho 
Hornádu čo s nimi máme. Takisto NDS, kde je zase veľká téma diaľničný privádzač, 
ktorý bude možno o 30-40 rokov. Ďalšie cestné, správne orgány, s policajtami, 
s ostatnými správcami komunikácií, so správcami sietí a takto postupne od tých 
technickejších tém sa budeme dostávať až ku rozvojovým územiam čo si chceme prejsť 
niekedy v priebehu prvej polovici novembra s MČ. Plán je taký, že zhruba mesiac 
dopredu by sme vám chceli posielať avízo, že asi v tomto termíne by sme chceli s vami 
absolvovať túto konzultáciu, aby ste si vedeli vyčleniť priestor, čas a prípadne si 
rozmyslieť koho chcete k tomu zo svojej strany zavolať, angažovať. Postupne potom 
zhruba týždeň, 10 dní vopred by sme vám poslali podklady, aby ste si vedeli už 
premyslieť tie témy, ktoré by sme potom v nejakom hodinovom/dvojhodinovom 
tematickom bloku odkonzultovali. Z toho by sme urobili výstupy. Samozrejme tú spätnú 
väzbu od vás my potrebujeme zapracovať naspäť do toho návrhu a sfinalizovať ho tak, 
aby sme ho niekedy koncom februára/začiatkom marca zverejniť. Dôležité je to, aby sme 
nedostali nejaké zásadné pripomienky alebo nesúhlas od organizácii ale aj od všetkých 
partnerov v tom verejnom, oficiálnom prerokovaní. Toto prerokovanie si chceme tak 
pripraviť, aby sme už boli viac-menej už pred-dohodnutí na tých riešeniach. Toľko 
k Územnému plánu, ak budú nejaké otázky tak kľudne.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, ďakujem za vysvetlenie. Môžete pokračovať 

druhým materiálom a potom otvorím rozpravu.  
 
p. Jerguš, vedúci referátu urbanizmu: Druhý bod je Zaradenie návrhov do zoznamu 

pamätihodností mesta Košice. Čiže je to materiál, ktorý iniciovala tá Komisia 
pamätihodností, ktorú vedie pani námestníčka Gurbáľová. Ako už avizoval pán hlavný 
architekt, išlo nám najmä o budovu MMK, kolegovia zo spomínanej komisie pridali Kino 
Družba, Renesančný stĺp v Ťahanovciach, Stredoveký zmierovací kríž v Ťahanovciach 
a Historický evanjelický cintorín na Žriedlovej ulici, pre ktorý sme už pred niekoľkými 
rokmi pripravili štúdiu, ktorú Správa mestskej zelene sa snaží preklopiť do projektovej 
dokumentácie. Ten cintorín je súčasťou celého parku za Sladovňou a po Mestskom parku, 
je to ta taký druhý významný priestor v širšom centre mesta, ktorý by mohol byť naozaj 
parkovo zmysluplne upravený pre mesto. Mali by sa dať na to čerpať nejaké financie aj 
z dotačných programov. Je tam ešte taká rarita, ten zákon o pamätihodnostiach umožňuje 
zaraďovať tam aj nehmotné pamätihodnosti. Kolega Gembický je nadšenec stredovekých 
rôznych praktík a medzi nim aj to ručné zvonenie. Stojí za to, aby sa zaznamenalo, že 
niečo také existuje a má to nejakú tradíciu a hodnotu. Toľko asi z mojej strany. 
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre. K tomuto čo prezentoval pán Jerguš, chce sa niekto 
niečo opýtať? Pán starosta Petrovčik, nech sa páči. 

 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ďakujem. Ja by som sa chcel opýtať,  

na základe čoho alebo ako ste vytvorili tento zoznam pamätihodností. Pretože mi tam 
chýba, hovoríme tam o Evanjelickom cintoríne, ja sa pýtam aký je rozdiel medzi 
Evanjelickým cintorínom a Židovským cintorínom? Je síce menší ako Evanjelický 
cintorín, ale myslím si, že je rovnako v epicentre a centre mesta a o ňom sa absolútne 
nehovorí. Čiže aby sme nezabudli aj na túto lokalitu. 

 
p. Kropp, hlavný architekt mesta: Určite tých pamätihodností je tu v Košiciach je podstatne 

viac. Musím povedať, že toto bol de facto prvý krok tých aktivít. Pretože tá komisia, ktorá 
o tom de facto určuje, tak nebola aktívna. Naším prvým podnetom bol a to som sa snažil 
riešiť aj s pani námestníčkou, aby sme zahájili opäť činnosť tej pracovnej komisie. My 
sme si uvedomili, že tým, že tu dlho táto funkcia nebola, resp. tá komisia tú bola ale bola 
nefunkčná. Môžem vás určite ubezpečiť, že by som chcel, aby tá komisia pravidelne sa 
stretávala, navrhovala a pracovala s návrhmi. Je to otázka možno raz za pol roka, kde 
potom všetky tieto podnety z vonku sa diskutovali a urobili sa z toho závery. Takže berte 
toto ako prvý krok k tomu, aby táto komisia fungovala.  

 (pozn.: originál v Českom jazyku) 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Ešte nech sa páči pán starosta Petrovčik.  
 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Čiže keď som to správne pochopil, toto je 

návrh pani námestníčky? Nie komisie?  
 
p. Kropp, hlavný architekt mesta: Komisie, ktorá nefungovala.  
 (pozn.: originál v Českom jazyku) 
 
p. Jerguš, vedúci referátu urbanizmu: Možno môžem doplniť, že je to dobrovoľná komisia. Čiže 

vychádza sa z toho, čo tí ľudia dobrovoľným spôsobom pripravia. K tomu Židovskému 
cintorínu, my nepoznáme žiaden materiál, ktorý by ho nejakým spôsobom zhodnotil 
z toho historicko-architektonického hľadiska, ktorý by sa odovzdal tejto komisii, ktorá by 
ho nejakým spôsobom spracovala a vyhodnotila či to stojí za to alebo nie. Všetci si 
myslíme, že to stojí za to, len to treba podložiť nejakým konkrétnym materiálom. K tým 
ostatným, relatívne náhodne vybraným, podľa toho kto o čo mal záujem alebo tí 
kolegovia z tej komisie sú zamestnancami z múzeí, Pamiatkového úradu a rôznych 
organizácii. A tomu čo sa profesionálne venovali vo svojom úrade, to nám nejakým 
spôsobom posunuli a mali to urobené. Čiže len aby ste rozumeli tomu, že nie je to 
nejakým spôsobom systematizované, nie je to dotované nejakými peniazmi. Je to čisto  
na dobrovoľnosti komu sa čo páči a chce sa tomu venovať, tomu sa venuje. Nikto nebráni 
MČ, aby si objednala takýto historicko-architektonický prieskum k nejakej, pre nich 
zaujímavej pamiatke, ktorú oni chcú vyhlásiť do toho. Zároveň ale treba povedať, že ten 
zákon o pamiatkovej starostlivosti len jedným paragrafom umožňuje mestu vyhlásiť 
niečo za pamätihodnosť. Nie je tam nijakým spôsobom definované čo to znamená pretú 
pamätihodnosť. Je jasné nám všetkým, že sa bude o nej vedieť, bude v nejakom zozname 
a budeme k nej pristupovať trochu špeciálnejším prístupom. Ale nemáme my napr. žiadne 
právomoci alebo Stavebnému úradu to nedáva žiadne právomoci, aby obmedzoval 
nakladanie s tou pamiatkou. Predpokladá sa, keď sme to rozoberali s pamiatkarmi, že by 
malo mesto, MČ, niekto so samosprávy vytvoriť fond, ktorý by dotoval takéto 
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pamätihodnosti, resp. ich opravy a rekonštrukcie alebo ich starostlivosť. To by malo 
zmysel, ale žiaden takýto fond samospráva nechcela na našom území vytvoriť ani to 
nechcela dotovať. Čiže je to trošku také skôr ako osveta to treba brať. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. S faktickou pán starosta Ihnát a po ňom 

pán starosta Nigut. 
 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. 

Som veľmi rád naozaj, že konečne sa toto pohlo. Sám som bol iniciátorom 4 alebo  
4,5 roka čo som starostom, aby konečne tá komisia zasadla. Ona naozaj nejaký čas 
nefungovala. Teba povedať, že nám to pomôže aj pri tom našom pamätníku, ktorý je 
zároveň aj symbolom MČ Košice – Sídl. Ťahanovce. Sme dali spraviť prieskum teraz, 
aby sa vedelo či tí poľskí bojovníci sú naozaj pozostatkom pod tým pamätníkom alebo 
nie. A som veľmi rád, že budeme môcť čerpať aj nejaké financie a konečne sme sa  
po 4,5 rokoch pohli dopredu, takže veľká vďaka aj Vám. Ďakujem pekne.  

 
p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja by som 

len chcel dotknúť posledných viet, ktoré povedal pán Jerguš a myslím si, že taký fond  
na opravu, resp. údržbu pamätihodností mesta by sa mohol využiť PRO CASSOVIA. 
Neviem vakom je stave, či sa plní tento fond, či je živý, či sa napĺňa nejakými financiami, 
či je tam nejaká stratégia alebo je to čisto na darcovskom systéme ale si myslím, že tento 
fond by bol vhodný na to. Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Je ešte niečo zo strany poslancov, starostov na ÚHA? Mali 

sme tam zaradené na MR dva ďalšie body, tie ale nejdú do rokovania na MZ. Takže 
ďakujem Vám pekne, dovidenia.  

- - - 
 
Bod č. 2  
Materiály prerokované na Mestskej rade v Košiciach dňa 30.08.2023, zaradené  
na najbližšie zasadnutie MZ 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Medzitým vítam medzi nami aj hlavného kontrolóra  

p. Galla, pozvanie prijal aj p. náčelník Slavomír Pavelčák, ktorý prednesie ďalšie body, 
ktoré sú predmetom rokovania: 

 
5. Návrh na zmenu Organizačného poriadku Mestskej polície mesta Košice, 
6. Návrh na doplnenie VZN mesta Košice č. 217, Určenie ďalších výstrojných súčiastok pre 

príslušníkov Mestskej polície mesta Košice, 
16. Odpočet plnenia koncepcie riadenia a rozvoja Mestskej polície mesta Košice – plnenie  

 uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 290 zo dňa 12 – 13. decembra 2019. 
  
p. Pavelčák, náčelník MsP: Ďakujem za slovo. Pri materiály Návrh na zmenu Organizačného 

poriadku MsP mesta Košice sa jedná o to, že plánujeme od 01.01.2024 presunúť 
odťahovú sl:užbu na BPMK, ktorá môže tento odťah vykonávať zákonným spôsobom 
a má možnosť tvoriť inú cenu za parkovanie vozidla na odstavnom parkovisku alebo 
upraviť cenu za odťah. Mesto Košice bolo splnomocnené na odťah vozidiel ale nie je to 
právne čisté a pre nás to nie je ani ekonomické. V iných mestách na SR nikde túto službu 
nerealizuje obecná/mestská polícia. Vždy je to mestský podnik.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže táto zmena sa výsostne týka, že odťah bude 
zabezpečovať BPMK nič viac. Dobre to je bod č. 5, ktorý bol na MR. Potom tam je ešte 
VZN bod č. 6. Čo sa tam zavádza?  

 
p. Pavelčák, náčelník MsP: Áno ide o to, že momentálne príslušníci MsP sa zúčastňujú rôznych 

pietnych alebo spoločenských akcií, kde reprezentujú MsP navonok, keď nosia vence 
a pod. Preto bolo navrhnuté aby mali slávnostnú uniformu. Momentálne ju môže mať len 
náčelník resp. zástupca.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: A ešte tam máte Odpočet plnenia MsP bod č. 16 z MR. 
 
p. Pavelčák, náčelník MsP: Áno tento materiál je rozsiahlejší, dostali ste ho. Čiže ak by boli 

nejaké otázky, rád odpoviem.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ak majú starostovia niečo na pána náčelníka, ak by chceli 

niečo konkrétne riešiť, nech sa páči. S faktickou pán starosta Ihnát.  
 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. 

Chcem sa opýtať, ako stojí ten zákon/legislatíva čo sa týka Vašich kompetencií. Vyšších 
a lepších kompetencií, ktoré by mali byť aj v teréne, aj pri meraní rýchlosti atď. Ako to 
ustálo v Národnej rade? Viem, že to neprešlo vtedy a tým pádom skončilo to?  

 
p. Pavelčák, náčelník MsP: Áno, neprešlo to 2. čítaním. Materiál ostal neprerokovaný, čiže 

tento poslanecký zbor to už neprerokuje a ostane to na ďalšie funkčné obdobie pre novú 
Vládu SR.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Do rozpravy sa hlási pán starosta Lörinc, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som sa chcel opýtať 

na problematiku túlavých psov. V posledných dňoch po viacerých sťažnostiach nám 
vyskočila táto téma. Citujem občana „Mestská polícia mi povedala, že to nerobia, lebo 
ich nemajú kde umiestniť. Útulok je preplnený.“ Aký je teda postup a prečo MsP hovorí, 
že nemôže konať v tejto veci, keď to bolo MsP zverené. Ďakujem pekne.  

 
p. Pavelčák, náčelník MsP: Neviem odkiaľ je táto informácia. MsP odchytáva psov, konkrétne 

to bolo zaradené pohotovostnej ochrannej jednotke. Vždy na miesto, kde je túlavé 
spoločenské zviera je vyslaná hliadka. Pokiaľ zistí, že psík má čip, pes je odovzdaný 
majiteľovi. Ak nemá, je umiestnený do útulku. Pokiaľ je útulok plný je s tým troška 
problém. Ale pokiaľ by sa jednalo o psa, ktorý napáda ľudí, vieme aj toho riešiť v krajnej 
núdzi alebo ho odovzdať urgentne na veterinu.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: S faktickou pán starosta Ihnát a pán starosta Lörinc. 
 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Faktická poznámka. Chcem reagovať na pána 

Lörinca. Včera sme mali prípad, kde sa našli 2 mačičky. Riešili sme ich cez životné 
prostredie, cez Srdce pre mačky, cez rôzne OZ atď. Tam je problém ten, že niekto si musí 
adoptovať tie mačky a oni to zaplatia. Takže tu by sa tiež trebalo nejako orientovať, lebo 
starostovia ani nevedia niekedy, že čo v tej veci majú robiť a na koho sa obrátiť. Ďakujem. 
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p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Občanovi má ísť aká informácia. V prípade, že 
vidíte psa, ktorý sa túla a opticky nemá známku, volajte MsP a oni si s tým poradí? 
A občana nemá nijako zaujímať, že či ide do útulku alebo kto ho odchytí? 

 
p. Pavelčák, náčelník MsP: Áno, volať 159. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ďakujem. Už keď sme pri zvieratkách, tak 

v mestskom parku sa nám objavila líška, tak bolo to hlásené a že ako sa to podarilo 
vyriešiť. A skôr inú tému som chcel otvoriť. My sme sa už o tom s pánom náčelníkom 
bavili, takže riešime to, ale chcem aby to bolo aj v zápisnici. Máme obrovský problém 
minimálne hovorím o 2 podnikoch v historickom centre mesta. Je to Foxhole  
pri Miklušovej väznici a El Nacional na Mlynskej. Minimálne, keď nie pri oboch, tak  
pri tom prvom budem robiť všetko pre to, aby došlo k uzatvoreniu tejto prevádzky, 
pretože na úrovni MČ sme už vyčerpali všetky možnosti ako vyriešiť toto rušenie 
nočného kľud. Celkovo okolo bývajúcim občanom znepríjemňujú život nie hlasnou ale 
brutálne hlasnou hudbou do bieleho rána. Tam otázka je, že ako budeme postupovať. Ja 
som chcel aj prejednať, veď sme sa aj o tom bavili, že či by sme vedeli zmeniť alebo 
zdvihnúť sadzobník pokút. Nie je predsa normálne, že tieto podniky to čo zarobia  
za 5 min. každú noc vyplatia na pokute 50 EUR a vec je vybavená. Tam potrebujeme 
pokuty dostať do výšky aspoň 5 000 EUR a prípadne nastaviť nejaký postup, ako by sme 
dokázali uzavrieť túto prevádzku, keďže majiteľ si z nás robí srandu. Hovorím o Foxhole 
pri Miklušovej väznici, vedľa Villa Cassa a druhá prevádzka, s ktorou sú sústavné 
problémy sú El Nacional. Ja zvažujem, že by som zaradil špeciálny pod na MZ k tejto 
téme lebo inak sa veci nepohnú. Občania mňa ako starostu bombardujú. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nešiel zo strany MČ nejaký list, upozornenie? 
 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Išiel, toto je všetko za nami. Už máme spisy 

na úrovni MČ. Skončilo to zmierom a zmier vyzerá tak, že majiteľ si z nás robí srandu. 
 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Asi by sa chcel aj pán náčelník k tomu vyjadriť, pretože tie 
pokuty aj nejaká legislatíva upravuje, aký je strop. Nech sa páči. 

 
p. Pavelčák, náčelník MsP: Čo sa týka tej líšky, tak tú nerieši MsP. To nie je spoločenské zviera. 

V takom prípade my odstupujeme takéto hlásenie na príslušné poľovné združenie. Čo sa 
týka tých klubov, áno vieme o tom. V minulosti sme ich riešili. Aj teraz momentálne,  
čo sa týka Foxhole sú tam pravidelné kontroly. Za posledných 5 dní nedošlo k narušeniu 
verejného poriadku ani k porušeniu nočného kľudu, takže poctivo to monitorujeme. Čo 
sa týka blokových pokút tak podľa súčasnej platnej legislatívy v zmysle priestupkového 
zákona je maximálna pokuta 33 EUR. To by sa musel zrejme zmeniť priestupkový zákon. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takže budúci poslanci v Národnej rade majú výzvu. Pán 

starosta Vrchota, nech sa páči.   
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Pekný dobrý deň všetkým. Trošku nadviažem čo 

hovoril pán náčelník, že je potrebné a dosť by nám v meste pomohlo znovuzriadenie 
záchytiek pre opilcov, ktoré by bolo financované. Je to vždycky o peniazoch pretože 
nemôžeme očakávať od mnohých z týchto opilcov, ktorí sú asociáli bez peňazí, nejaké 
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financie. Ja som chcel ale povedať, že sa na mňa obrátilo viacero obyvateľov z našej MČ 
s tým, že negatívne vnímajú zhoršenú bezpečnostnú situáciu. Hlavne vo večerných 
hodinách. Súvisí to aj tým, že nárast priestupkov ale aj trestnej činnosti vo všeobecnosti 
bezpečnosti bol na stúpajúcom trende a týchto priestupkov bolo viacej pre COVID-om. 
Počas COVID-u sa to utlmilo a potom po skončení COVID-u a všetkých opatrení to 
raketovo vyletelo hore. Preto je potrebné na toto viacej reagovať, či už nejakými 
preventívnymi aktivitami alebo podporiť, aspoň v našej MČ, posilnenie počtu mestských 
policajtov. Onedlho budeme schvaľovať rozpočet, tak možnože rozmýšľať aj týmto 
smerom lebo je to naozaj priorita.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: S faktickou pán Ihnát a do rozpravy ešte pán Ténai.  
 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Faktická poznámka. Od Spiša, keď k nám 

prichádzajú spoluobčania, tak končia v obci Ťahanovce u Jána Niguta. Majú tam 
lôžkareň, prespávajú tam a prespávajú aj na Sídl. Ťahanovce, robia neporiadok.  
Ten zákon č. 372/90 je alfa omega. Nie je možné ísť ďalej týmto smerom, je to 
neudržateľné, je to obťažovanie ľudí. Mne osobne to tiež vadí a tá situácia sa zhoršila 
v poslednom roku. Aj keď beriem, že tá situácia je ekonomicko-sociálna ale nemôžeme 
sa na to takto pozerať.  

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Pekný deň prajem všetkým. Ja mám len jednu otázočku, 

možno trošku rečnícku. Mali sme tu posledné 2 mesiace nejaké zápasy futbalové na KFA 
a boli v poslednej dobe, nazvem to, manévre polícií. Mňa by zaujímalo koľko policajtov 
odhadom mestskej polície bolo stiahnutých na tieto zápasy a či sa niekto podieľal  
na financovaní týchto nadčasov alebo fondu pracovného času na výkon týchto zápasov, 
kde nehralo ani košický tím ani reprezentácia Slovenska. Boli to cudzie komerčné 
aktivity. Či teda nastala nejaká, nazvem to, objednávka zo strany mesta alebo zo strany 
KFA. 

 
p. Pavelčák, náčelník MsP: Na prvom zápase Slavia Praha a Dnipro bolo 44 policajtov mimo 

bežného výkonu služby a na druhom zápase Spartak Trnava a Dnipro 84 mestských 
policajtov stiahnutých z výkonu služby. Nemali to zaplatené vo forme nadčasu, realizuje 
sa to z normálneho fondu pracovného času. Peniaze na nadčas máme schválených len 
páru tisíc a to je na Medzinárodný Maratón Mieru.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže v rámci pracovného času, ich fondu hodín mali smenu. 

Boli stiahnutý a v rámci ich smeny. A platí to mesto. Pán starosta Lörinc. 
 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Faktická poznámka. Nadviažem na email, ktorý 

sme dostali ako MČ a predpokladám, že nie sme jediná. V prípade, že MČ organizuje 
nejaké event, tak máme 2 týždne dopredu poslať informáciu na MsP, tá pôjde náčelníkovi 
a primátorovi. Následne oni schvália, či MsP môže prísť na podujatie v MČ. Opakujem, 
že podujatia v MČ sú v bežných pracovných dňoch, kedy je služba. Čiže MČ nepotrebuje 
nič. Len tá hliadka, ktorá má službu, aby sa v rámci hliadkovej činnosti zastavila aj  
na podujatí, kde sú ľudia. Čiže keď tomu správne chápem MČ majú hlásiť a je problém 
s tým. Ale súkromné akcie Spartak a Dnipro 44 policajtov to nie je problém hej? 

 
p. Pavelčák, náčelník MsP: To je zle pochopené. Ten email bol všeobecný, nebol adresný  

na MČ vôbec. Týkalo sa to rôznych organizátorov rôznych kultúrnych a športových 
podujatí. V rámci bežného výkonu služieb vôbec neriešime či policajtov treba alebo 
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netreba alebo nejaké opatrenia. Ten 2 týždňový limit, ktorý bol daný, je odporúčací. Nie 
je definovaný ako povinný.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Vrchota.  
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Ďakujem pekne za slovo. Ja možno k tomuto celému 

poviem, že možnože by sme sa mali k tomu, aj keď sme tu s pánom náčelníkom, nejako 
interne dohodnúť, že MČ budú dávať čo najskôr vedieť plánované akcie tak, aby si vedeli 
naplánovať služby a vzájomne sa informovať o týchto veciach.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Určite áno, pán náčelník tvrdí, že áno. Mňa by ešte 

zaujímala čo s týka počtu príslušníkov, keďže stále tvrdíme, ž tá bezpečnosť na uliciach 
je na prvom mieste, kamerové systémy atď., teda ako v meste prebieha proces 
implementácie zvyšovania poštu kamerových systémov v rámci mesta, MČ. Čo je 
naplánované, ako sa to navýšilo resp. nenavýšilo. 

 
p. Pavelčák, náčelník MsP: Takže navýšili sme počet oproti roku 2019 okolo 50 policajtov. 

Kamier je súčasne okolo 320, asi 10 % je v trvalej poruche. Tento rok sme na kamery 
nedostali ani korunu na kapitálové výdavky. Na nejakú údržbu máme peniaze ale je to 
problém pretože tie staršie kamery, ktoré boli inštalované v roku 2005-2006 možno 2007, 
tak tam tá oprava je veľmi drahá. Trebalo by ich vymeniť a komplet nám treba prekovať 
celý kamerový systém a orientačne to vychádza na sumu 600 tisíc EUR. Chceli by sme 
nejaké peniaze získať pokiaľ bude nejaká výzva z Úradu vlády pre prevenciu 
a kriminality. Zatiaľ takáto výzva ale nebola ale pracujeme na tom, aby tieto veci boli 
zapracované.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre. Kolegovia, kolegyne je ešte niečo? Aby sme 

uzavreli tieto materiály s pánom náčelníkom a posunuli sa ďalej. Nie je, tak uzatváram 
rozpravu k týmto bodom. Ďalšími prerokovanými bodmi z MR sú: 

 
8. Návrh VZN mesta Košice o spôsobe bezúročného splácania ceny bytu, ateliéru, pozemku 

zastavaného domom a priľahlého pozemku, 
9. Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v súvislosti so zmenou zákona č. 401/1990 Zb. 

o meste Košice a zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí, 
10. Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel   

 na vymedzenom území mesta Košice, 
11. Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 225 o miestnej dani za vjazd a zotrvanie  

 motorového vozidla v historickej časti mesta Košice. 
12. Informácia o aktuálnom stave majetkovoprávneho vysporiadania investície EEI s.r.o. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobrý deň p. Takáč, vitajte. Poďme zaradom bod č. 8, ktorý 

bol prerokovaný na MR bol Návrh VZN mesta Košice o spôsobe bezúročného splácania 
ceny bytu, ateliéru, pozemku zastavaného domom a priľahlého pozemku. O čo sa jedná?  

 
p. Takáč, referát právny a legislatívny: Ďakujem pekne za slovo. V podstate základnou 

pohnútkou pre prijatie nového VZN je zrušenie starého VZN, nakoľko je zastaralé. Avšak 
v závere roka 2016, ako zanikla povinnosť obciam a mestám prevádzať byty žiadateľom, 
tak stále zo zákona o vlastníctve bytov nevypadla povinnosť obciam mať VZN v takom 
znení ako je navrhované. Preto sme staré VZN nahradili novým, avšak to nové VZN, sa 
nazdávam, že nebude v praxi veľmi uplatniteľné, keďže mesto neponúka byty na predaj.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, Štatút si dáme ako posledný. Bod č. 10 bol Návrh 
na zmenu VZN mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel  
na vymedzenom území mesta Košice.  

 
p. Takáč, referát právny a legislatívny: Čo sa týka VZN o parkovaní, tak ako je uvedené 

v dôvodovej správe, tak prijatie samotného VZN predchádzalo schválenie aktualizovanej 
stratégie rozvoja dopravy a dopravných stavieb. Bola tam široká diskusia. V posledných 
mesiacoch pracujeme aj na implementácii nového VZN aj v súvislosti s prípravou nového 
parkovacieho systému na základe zmluvy. Tento systém by mal umožniť efektívne 
vydávanie parkovacích kariet po vzore Bratislavy. Identifikovali sme jednak technické 
drobné nezrovnalosti ale aj určité veci, ktoré treba upraviť. Jedná sa o odviazanie 
funkcionality rezidentskej a bonusovej karty, aby to boli samostatné typy kariet. 
V súčasnom VZN je, že kto má rezidentskú kartu má automaticky zľavu a my to chceme 
naviazať len na tú bonusovú kartu. V dôvodovej správe sa podrobne venujeme téme 
novostavieb a našou základnou ideou je to, aby sme pre užívateľov novostavieb nastavili 
prísnejšie podmienky pre vydávanie kariet ako v prípade bežných bytov. Aby tí vlastníci 
boli motivovaní si kupovať aj vlastné parkovacie miesto, aby sme už preventívne 
zabránili tomu, že ak sa vystavia novostavba, tak tí obyvatelia si automaticky budú 
kupovať rezidentské karty a nejakým spôsobom neprimerane zahltia to bezprostredné 
okolie na úkor doterajších rezidentov. Berieme, že je to možno citlivá téma. Je tam 
prechodné ustanovenie, ktoré odďaľuje účinnosť tohto obmedzenia na rok 2025 ale 
považovali sme za vhodné otvoriť už teraz túto tému.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, potom je bod č. 11 Návrh na zmenu VZN č. 225 

o miestnej dani za vjazd a zotrvanie motorového vozidla v historickej časti mesta Košice. 
O čo sa jedná teda, k akým zmenám tam dochádza?  

 
p. Takáč, referát právny a legislatívny: V podstate ide o zvýšenie poplatku za jednorazový 

vstup. Základným motívom ešte pred 2 rokmi, keď bolo schvaľované to VZN bolo 
nejakým spôsobom dosiahnuť, aby tá cena mala nejaký regulačný účinok, aby nebol taký 
tlak alebo vstup na Hlavnú. Avšak na základe nejakých poznatkov sa to nejakým 
spôsobom nedostavilo. Je tam síce značka pešia zóna a značka okrem povolenia mesta, 
ale na druhej strane vstupovať do pešej zóny naďalej môžu aj vozidlá, ktoré disponujú 
napr. ministerskými výnimkami, ktoré im dovoľuje nedodržiavať ako keby značku pešej 
zóny a pod. To majú možno aj nejaké kuriérske spoločnosti atď. Čiže ide o to, aby aj tento 
okruh vozidiel bol motivovaný vstupovať do pešej zóny, keď je to bezplatné, tzn. počas 
zásobovania. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže zo sumy 20 € sa zvyšuje na 50 € a z 1 € na 2 €? 
 
p. Takáč, referát právny a legislatívny: Áno. Čo sa týka tých, ktorí tam bývajú a nemajú iný 

vstup ako cez Hlavnú ulicu, tak tam ostáva nezmenená suma. Je tam paušálny poplatok 
ročný nie denný, ktorý je 100 €.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, čiže k tomuto sme si prešli. Potom je tam bod č. 12 

Informácia o aktuálnom stave majetkovoprávneho vysporiadania investície EEI s.r.o. 
 
p. Takáč, referát právny a legislatívny: To je len plnenie úlohy uznesenia, ktorá vyplynula  

zo schváleného uznesenia raz za pol rok predkladať informáciu. Tam v podstate 
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hodnotíme to, čo už aj zastupiteľstvo vie z titulu, že prevod odkúpenia parkovacích 
automatov a závorových systémov bol schválený na ostatnom MZ.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takže taká všeobecná informatívna správa, ktorá bude 

potom podaná do MZ. A je tu potom ten posledný bod č. 9 Návrh na zmenu Štatútu mesta 
Košice v súvislosti so zmenou zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice a zákona  
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí. 

 
p. Takáč, referát právny a legislatívny: Snažili sme sa tie základné pohnútky a vysvetlenia 

obsiahnuť už aj v dôvodovej správe. Základným impulzom, príkazom zo strany 
legislatívy boli posledné 2 novely. Jedna novela zákona o meste Košice, ktorá 
v prechodných ustanoveniach povedala MZ, že musí vykonať zmeny Štatútu podľa tohto 
zákona do 6 mesiacov, čiže do 1. novembra. Taktiež bola schválená novela zákona 
o majetku obcí, ktorá nadobudne účinnosť od 1. novembra. Najdôležitejšie možno 
považovať, že už od 1. novembra bude môcť zastupiteľstvo schvaľovať dôvody hodné 
osobitného zreteľa v prípade prevodu alebo prenájmu majetku len z dôvodov, ktoré bude 
mať obsiahnuté vo svojich zásadách hospodárenia, čo v podmienkach mesta je 7 časť 
Štatútu mesta. Toto je možno dobré upozorniť aj na úrovní MČ, pokiaľ prenajímajú 
majetok z dôvodov osobitného zreteľa, aby si aktualizovali zásady hospodárenia. Kvôli 
tej prehľadnosti sme urobili aj to konsolidované znenie, napr. možno vypichnem, že sa 
vzhľadom na ten spor, ktorý tu bol primátor vs. MZ, tak sa explicitne dáva kompetencia 
ohľadom delegovania členov Rady škôl. Keďže táto kompetencia MZ explicitne v zákone 
upravená nie je, čiže sme to dali do Štatútu. Tak isto sme doplnili ustanovenia o MR, lebo 
zákon o meste Košice pokladá, že základné vzťahy sú upravené práve v Štatúte. My to 
máme v rokovacom poriadku, čiže sme prihliadali na tú aplikačnú časť s tým, že potom 
to bude musieť byť nejakým spôsobom odzrkadlené možnože v novele rokovacieho 
poriadku. Čo sa týka kompetenčných vecí, opäť sme sa zamerali na precizovanie 
ustanovení. Riešili sme veci, ktoré majú len minimálny finančný dosah na riešenie 
vzťahov mesto vs. MČ. Ambíciou tejto zmeny určite nebolo robiť žiadne zásadné zmeny. 
Sme samozrejme otvorení diskusií, keď sa niečo poslancom nebude javiť za vhodné, tak 
sa ten bod novelizačne prípadne vypustí. Dôležité boli hlavne tie dôvody hodné 
osobitného zreteľa, čiže možno som skôr otvorený odpovediam na nejaké otázky ak budú.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Asi sa viacerí pýtali, čo sa týka prevodu majetku, že teda 

majetok bezodplatne MČ na mesto Košice atď. Čiže niečo k tomu, aby to bolo správne 
vysvetlené.  

 
p. Takáč, referát právny a legislatívny: Novelou zákona sa explicitne umožnilo, že mesto môže 

na MČ bezodplatne previesť majetok a naopak MČ na mesto. Čo teraz absentovalo 
a v praxi sa to realizovalo za 1 €. Z toho účtovného hľadiska sa nám javí pristúpiť skôr 
k tomu bezodplatnému prevodu, hoci 1 € a 0 € je asi v zásade z ekonomického hľadiska 
takmer jedno. Ale aj z účtovného hľadiska, to boli možno aj nejaké výčitky nejakých 
kontrolných orgánov, že MČ obstará dajme tomu nejakú investíciu napr. chodník  
10 000-20 000 €, ono ho má zaúčtované v takej hodnote, ale keď ho prevedie za 1 € 
mestu, tak mesto nadobudlo majetok v hodnote ako keby účtovne 1 €. Čiže v prípade 
bezodplatného prevodu, by sa mala tá obstarávacia hodnota odzrkadliť aj v tej celkovej 
súvahe mesta Košice.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: MČ ale môže predať majetok aj za inú cenu ako 0 €. To je 

vec dohodou, nie je to povinnosť teda, aby to nebolo vysvetlené takto.  
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p. Takáč, referát právny a legislatívny: Áno, druhá vec je, že sa tam odzrkadľuje aj to pravidlo, 
že keď MČ dostane pozemok za 1 € do nájmu za účelom vybudovania nejakej 
verejnoprospešnej investície, tak je to recipročné.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Krcho s faktickou. 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Mne 

presne v tomto bode chýba to nadobudnutie majetku do vlastníctva mesta. Tam je jedna 
strohá veta bez nejakých podrobnejších špecifikácií. Je tam definované: „Majetok  
od mestských častí sa do vlastníctva mesta nadobúda spravidla bezodplatne.“ Moja otázka 
znie, ak MČ vlastní komunálnu techniku, obecný úrad, budovu kultúrneho domu, 
pozemky aj toho sa to týka? A z akého dôvodu?  

 
p. Takáč, referát právny a legislatívny: Pokiaľ MČ vlastní nejaký majetok, ktorý slúži na plnenie 

jej úloh, kompetencií, tak v zásade tam nie je dôvod, aby takýto majetok prevádzala  
do vlastníctva mesta. Malo by sa to vzťahovať na tie prípady ako doteraz. Čiže ak MČ 
urobí niečo, čo sa týka kompetencií a úloh mesta a odovzdáva potom majetok ten, ktorý 
ona sama zhodnotila, obstarala tak vlastne týka sa to hlavne tohto okruhu. Toto je 
v podstate len nejaké základné pravidlo, nie je to záväzok alebo povinnosť. Čiže ak MČ 
vykonáva nejaké kompetencie a k tomu jej slúži majetok, ktorý sama obstarala, tak to ani 
nikto nevyžaduje, aby to bolo odovzdané do mesta. To nemá ani zmysel.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže, ak má mesto niečo v MČ a dôjde k dohode, mesto mi 

ho môže previesť, keď ja sa o to chcem starať bezodplatne a prevádzkovať, tak? 
 
p. Takáč, referát právny a legislatívny: Teraz sa rozprávame o opačnom chode, od MČ do mesta. 

Opačne sme to neriešili. Pri opačnom procese sa to spravidla rieši cez zverenie do správy 
majetku.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Kolega to dobre myslí, že teda ak mestu... Lebo ja chápem, 

že máme aktivity za 1 €, teda berieme si do osobitného zreteľa, do prenájmu nejaký 
pozemok, vybudujeme osvetlenie, následne v procese sme minuli 20 000 €, vraciame 
mestu. To je v poriadku. Nemôžeme doplniť vetu, že ak mesto bezodplatne prevádza 
majetok na MČ? Aby to bolo win-win. Nech sa páči pán Petrovčik a pán Lörinc. 

 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja som presne 

to chcel povedať, že určite toto nepodporím. Ja som na MR za to nehlasoval, lebo už 
presne som tam videl tieto riziká. Čiže buď sa tam doplní tá win-win veta alebo sa táto 
vypustí. Ďalší dôvod prečo to nepodporím je to školstvo. Tam sa úplne obmedzujú 
právomocí MČ nominovať do Rád škôl svojich miestnych poslancov a si tam vedenie 
magistrátu presadzuje svojich. A vyzerá to, že to bude ešte predmetom veľkej diskusie, 
bude sa to škrtať, doplňovať a možno to vycibríme. A ešte som chcel, ak by sa dajme 
tomu zlučovali MČ to sa pôjde podľa čoho?  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ešte pán Takáč chcel vysvetliť k Radám škôl. Tam nie sú 

vylúčení miestni poslanci. Že teda aby bolo priamo, že ten zriaďovateľ mesto, keď má 
školy, je zriaďovateľ, prevádzkovateľ škôl, mal na tej škole práve to 1 miesto obsadiť. 
Čiže keď sú tam 4 miesta, tak len 1 miesto obsadí. Ale pán Takáč nech to vysvetlí. 
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p. Takáč, referát právny a legislatívny: Ja len možno upresním, že to nie je na úkor MČ, lebo 
ani v súčasnosti MČ nemala právo nominovať. V súčasnosti je táto kompetencia a 
dlhoročne aj bola v rukách MZ, čiže bol tam úzus, že je to z prostredia mestských 
poslancov ale teoreticky to mohli byť akékoľvek externé fyzické osoby. Je to na MZ ako 
bude kooperovať aj s miestnymi poslancami.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Lörinc, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Ďakujem veľmi pekne. Také 3 okruhy mám. Prvý 

sa týka školstva, to sme rozoberali na klube. Tam v podstate s tým nemáme problém lebo 
primátor si žiada 1 miesto a nám to príde logické. Ostatné miesta sú voľné na nominácie. 
Chcem sa spýtať pána Takáča, je tam zmena, ktorá sa týka predkladania návrhov na MZ. 
Ak som správne pochopil tú zmenu, tak v prípade, že návrh nebo prerokovaný na MR, 
tak nebude prerokovaný na MZ ale bude poslaný do MR, ktorej bude určený termín, kedy 
o tom návrhu má rokovať. A tretie je taká výzva. Ja som starostom ešte len 5 rokov,  
na rozdiel od ostatných, ale 5 rokov počúvam o tom ako niektoré MČ chcú viac 
kompetencií. Teraz je otvorený Štatút, čiže my sme tu preberali na klube a bol by som 
rád a vyzývam starostov všetkých, ktorí píšu a hovoria ako chcú viacej kompetencií, aby 
dali návrh na zmenu kompetencií v Štatúte. Náš poslanecký klub, Košický klub vie dodať 
14 hlasov, ktoré zahlasujú za. Zároveň dávam tejto rade a sa čudujem, že vôbec o tom 
nediskutujeme, lebo to sú podstatné zmeny Štatútu. Príklad Bratislavy, kde v Štatúte je 
priamo uvedené, ak sa nemýlim, že 68 % príjmov z daní z príjmov fyzických osôb  
je príjmom mesta a 32 % je príjmom MČ. Následne, exaktne si tento balík MČ vedia  
na základe kľúča rozdeliť medzi seba. My tu každý rok počujeme, že nie sú peniaze a že 
treba MČ všetko škrtať. Čiže prosím, a keď nie, tak my prídeme s návrhom, len potom 
budete všetci hovoriť, že ste to nevideli a neviete o tom. Tak poďme sa o tom baviť, 
poďme zakotviť do Štatútu exaktné číslo, percentuálne z daní z príjmu fyzických osôb 
a z daní z príjmu nehnuteľností, ktoré bude pre MČ ako balík a ten balík sa na základe 
kľúča bude potom deliť. A ten kľúč si vieme určiť. To bude spravodlivé, férové a to je 
podstatná zmena Štatútu, ktorú ja počúvam 5 rokov a starší kolegovia mi tu hovoria, že 
to počúvajú už 10-15-20 rokov. Ďakuje veľmi pekne.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Môžem potvrdiť tvoje slová. Tieto veci padali aj na MR, 

kde som vystúpila a som povedala, že MČ Košice – Nad jazerom je pripravená prevziať 
všetky kompetencie od januára 2024 a práve preto máme ideálny priestor sa tým zaoberať 
nasledujúce 2-3 týždne alebo aj do tohto zastupiteľstva. Pretože my k tomu vieme mať 
zastupiteľstvo v októbri do účinnosti tejto novely, ktorá je o majetku obcí. Ale pokiaľ 
v Štatúte nebude zakotvené koľko % majú dostať MČ, tak vždy to bude obrovský stres 
čo sa týka rozpočtu. Vec je otvorená, vieme k tomu diskutovať, vieme k tomu zvolávať 
každý týždeň RS a prísť s niečím relevantným. Pán starosta Vrchota.  

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. Ja tú zmenu Štatútu v mnohých 

veciach vítam. Videl som tam aj niektoré zapracované otázky alebo témy, ktoré sa riešili 
aj v rámci komisie. Zvolám ešte na pondelok komisiu na prerozdelenie kompetencií 
a deľbu pôsobnosti medzi mesto a MČ, kde si to ešte preberieme. Mám tam ešte niekoľko 
výhrad, napr. čo sa týka tých inváznych drevín a rastlín, ako by mala možno fungovať 
kooperácia so Správou mestskej zelene a pod. Ale bol by som rád, keby sme si to prebrali. 
Zároveň do budúcna, keď sa budú pripravovať takéto zmeny, poprosím možno viacej 
informácií k tomu dopredu. Ďakujem. 
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p. Takáč, referát právny a legislatívny: Ak môžem najprv zodpoviem otázky pána starostu  
zo Sídl. KVP Lörinca. Čo sa týka MR, my sme nechceli nijakým spôsobom blokovať 
proces. Je tu len ten doplnok, že je to na MZ ako vyhodnotí tú danú situáciu. Čiže MZ má 
2 možnosti ako sa postaviť ku bodu, ktorý nebol na MR. Buď ešte pri schvaľovaní 
programu ho vypustí, tam to v podstate končí ten bod na danom zasadnutí. Druhá vec je, 
že ak aj je zaradený v programe a dôjde na jeho prerokovanie, tak tam má stále MZ 
možnosť, že nebolo to prerokované, tak prerušujeme to a k tomuto bodu sa vrátime  
na ďalšom zasadnutí. Opäť je to vecou dohody, dá sa to upraviť. Tie detaily by mali byť 
následné upravené v tých rokovacích poriadkoch.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: A keď to bude pán Takáč opačne? Materiál, ktorý nebol 

schválený na MR a teda je zaradený na MZ. Ja si potom myslím, že MR treba rozpustiť, 
je to škoda času aj peňazí vynakladať.  

 
p. Takáč, referát právny a legislatívny: Tak MR je v podstate len poradný orgán zastupiteľstva 

a primátora. Čiže je to ako keby na rozhodnutí aj na primátora, ktorý zvoláva a určuje ten 
primárny program a potom aj na rozhodnutí jednotlivých poslancov lebo aj tí môžu 
zaradiť iniciatívne bod. Nejaký poslanecký bod, ktorý neprejde MR môžu tiež iniciatívne 
zaradiť do zastupiteľstva. A keď si to zastupiteľstvo ako orgán osvojí ten bod, tak áno 
berie na vedomie, že je tu nejaký poradný orgán, ktorý ho neodporučil z akýchkoľvek 
dôvodov ale je na zastupiteľstve ako sa k tomu postaví.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže je to v podstate taký odporúčací charakter. Pán 

starosta Lörinc. 
 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Faktická poznámka. Ja v zásade budem 

presadzovať, aby tento bod bol vypustený, lebo nemá to žiadnu logiku. Vnímam to ako 
administratívnu obštrukciu. Treba si uvedomiť, že doterajšia prax je, že rada je poradný 
orgán primátora a zastupiteľstvo má komisie ako poradné orgány a boli body, ktoré boli 
odporúčané na rade ale neboli schválené na zastupiteľstve a boli body, ktoré neboli 
schválené radou a predsa boli schválené na zastupiteľstve. Čiže ak by sme prijali tento 
koncept, ktorý navrhujete, tak zase by to skončilo nekonečným riešením lebo vstupujeme 
do kompetencií poslancov v zmysle 369-tky, že poslanec má právo na zastupiteľstve 
iniciatívne predkladať návrhy. A teba si uvedomiť že rada je zložená z poslancov, čiže 
opäť zo 41 poslancov zoberieme nejaký návrh, ktorý sa nám nebude páčiť, povieme, že 
nebol prejednaný v rade, treba ho prejednať v rade. Natiahneme čas a bude o ňom 
hlasovať 11 poslancov, ktorí sú aj tak členovia 41 členného fóra. Nemá to logiku a v praxi 
to nemá žiaden význam. Viem si predstaviť, že vždy keď to nebude vedeniu, 
akémukoľvek, aby som neobviňoval toto vedenie ale aj v budúcnosti mesta nevyhovovať, 
tak povie, že to neprešlo radou a získa čas, aby presvedčil niektorých poslancov. Ak im 
to bude vyhovovať, tak schváli a predloží materiály, ktoré neboli schválené na rade 
a pôjdu na zastupiteľstvo.  

 
p. Takáč, referát právny a legislatívny: Ja by som v tomto konkrétne nehľadal žiadnu politickú 

záležitosť. My keď sme prechádzali ten zákon o meste Košice, tak sme si uvedomili, že 
vyslovene zákon hovorí, že tie základne úlohy a vzťahy MR majú byť v Štatúte. My to 
v Štatúte nemáme, preto sme to chceli dať do poriadku. Samozrejme ten ods. 2 sa dá 
radikálne zostručniť a tým pádom nebude možno vyvolávať zbytočné otázky. A ohľadom 
inváznych rastlín, čo sa týka tých kompetencií nejakých upresňujúcich a z časti aj 
doplňujúcich, tak tam ide o zverejňovacie a oznamovacie. Čiže žiadne kompetencie, 
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ktoré by mali nejaký dopad v zmysle, že MČ je povinná niečo robiť, ako technický výkon 
napr. odstraňovania. Tam sa hovorí, že mesto alebo obec zverejňuje štátne ochrany 
prírody a tie výzvy na svojej úradnej tabuly. Niektoré MČ to už v praxi reálne aj robia. 
 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Krcho.  
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ja by som poprosil pána Takáča, či vie tak 

zhrnúť, mňa zaujíma predaj, prenájom pozemku, nehnuteľnosti mesta rámci osobitného 
zreteľa. Čo také iné alebo na čo sa zameralo mesto, čo zásadné sa zmenilo. Čo som sa 
dočítal tak zrejme 1 € už nebude možné v niektorých prípadoch. Či to viete tak zhrnúť 
lebo tieto body sú na každom zastupiteľstve predaj, prenájom podľa osobitného zreteľa. 
Ďakujem. 

 
p. Takáč, referát právny a legislatívny: Ďakujem pekne. My sme sa tie dôvody hodné osobitného 

zreteľa snažili tak naformulovať, aby sme reflektovali čo najviac prípadov praxe. 
Prípadne nejakých prípadov čo sú možno ešte len v procese, aby sme nemuseli kvôli tomu 
zase otvárať zásady hospodárenia. Zákon jednak prikazuje určiť dôvody osobitného 
zreteľa ale aj osobitne určiť prípady, kedy môže dôjsť k zníženiu ceny. Snažili sme sa 
zohľadniť veci, ktoré bežne sú v zastupiteľstve. Ak nastane nejaký prípad, ktorý nie je 
uvedený, ostane to na posúdení, či sa musí nejakým spôsobom prispôsobiť tak, aby sa 
pod ten dôvod zmestil, ktorý tu je alebo ak to bude taká vec, ktorá musí byť schválená tak 
potom musíme ten dôvod rozšíriť, doplniť.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Krcho s faktickou.  
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. To znamená, že 1 € 

vypadlo alebo stále bude možné používať či je hodné osobitný zreteľ za 1 € v niektorých 
prípadoch?  

 
p. Takáč, referát právny a legislatívny: Prenájom možno ale pri prevode sme si dovolili 

navrhnúť, že najmenej 10 % trhovej ceny. Opäť je to na debatu, netreba za tým hľadať 
nič obštrukčné. Vnímali sme, že to bolo dlhodobo vyčítané. Posledných 10 rokov 
prakticky to nebolo. Skôr je to taká poistka do budúcna.  

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. Čo sa týka tej bezodplatnosti 

medzi mestom a MČ. Toto tam je zahrnuté áno?  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nie, win win tam nie je. 
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: A prečo nie? Veď to bola zmena zákona práve.  
 
p. Takáč, referát právny a legislatívny: My sme to brali tak, že to čo MČ potrebujú na výkon sa 

im zverí do správy. Aby sa ako keby majetok mesta, ak to nie je potrebné, neumenšoval.  
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Čiže ak tomu správne rozumiem, ak by sme chceli 

bezodplatne previesť majetok z mesta na MČ, môžeme to urobiť lebo je to v súlade  
so zákonom a takú nedôležitú veci Štatút nepotrebuje riešiť. 

 
p. Takáč, referát právny a legislatívny: Nie. Zákon hovorí, že iba v prípadoch možno urobiť 

bezodplatný prevod, ktoré sú obsiahnuté v zásadách hospodárenia. Čiže zákon to 
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umožňuje ale zároveň musí byť vymedzený okruh prípadov. Takisto Štatút nemôže 
prikázať MČ niečo dať bezodplatne mestu. To musí byť na úrovni MČ v zásadách 
hospodárenia pripravené. Je to opäť vecou diskusie.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči pán starosta Krcho.  
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ja mám otázku do pléna. Zastupiteľstvo je 

12.teho, je tu otvorený Štatút. Príde nejaký pozmeňujúci návrh k tomuto? Pýtam sa  
na kompetencie, psy, priestranstvá. Pretože je to 7 dní a nemáme nič. Takže ani 
neočakávam, že niečo príde k tomuto lebo potom to nebudem vedieť podporiť, keďže ten 
materiál nemám. A bolo spomenuté, že v pondelok bude komisia, ako deň pred 
zastupiteľstvom nejaká komisia, ktorá príde s nejakým pozmeňujúcim návrhom k tomuto 
bodu. Už teraz hovorím, pokiaľ to takto bude narýchlo, nepodporím to. Ďakujem. 

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. Určite čo príde a kde boli aj 

všetky lehoty, bolo o tom hovorené aj na predchádzajúcom zastupiteľstve bude daň  
za psa. Je tam mnoho iných návrhov, ktoré boli preberané ešte v predchádzajúcom 
funkčnom období, takže nič nového.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči pán starosta Lörinc.  
 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Ja by som odpovedal pánovi starostovi Krchovi 

lebo nebol minulé volebné obdobie poslancom mesta. Ja som myslím, že v 2021 
predkladal zmeny Štatútu a vtedy to bolo odkonzultované, povedal som to na rade,  
na zastupiteľstve niektorí starostovia povedali, že to vidia prvýkrát a zamietli to pod stôl. 
Takže ja v tom vidím taktiku. Teraz, aby boli karty vyložené na stôl. Keď nechcú 
starostovia kompetencie, nech hlasujú proti. Ja ich nútiť nebudem, ja tie kompetencie 
mám. Ale treba zmeniť § 21 a 23. § 21 je čistota a § 23 je správa pozemných komunikácii, 
čiže cesty a chodníky. Ľudovo povedané, že vy si poviete, že kedy a kde treba kosiť, aby 
na Vás občania nenadávali, že máte 1,5 m vysokú trávu. Ľudovo povedané, vy dostanete 
budget ako dostáva KVP a vy poviete, že ktorý výtlk, na ktorej ulici má prioritu. Tým 
pádom odbremeníme MMK, ktorý sa bude venovať strategickým veciam a starosta, ktorý 
je za to platený bude robiť tak, aby občania na neho nenadávali. Čiže sa do tých 
paragrafov len dopíše 7 veľkých MČ, ktoré túto kompetenciu nemajú. Pre ostatné MČ sa 
nič nemení. Zároveň si myslím, že by bolo dobré riešiť aj ten kľúč prerozdelenia, kde by 
som sa inšpiroval Štatútom mesta Bratislava, kde to má taxatívne určené. A samozrejme 
potom je na stole otázka financovania.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre kolegovia je to téma, na ktorú vieme zvolať ďalšiu 

RS, môžeme si pripraviť ďalšie návrhy. Je ešte dostatok času mať k tomuto samostatné 
zastupiteľstvo v októbri a aj k ďalším bodom a možno sa nám ľahšie pripraví rozpočet, 
aby sme nedopadli ako minulého roku, že ho budeme schvaľovať v apríli. Pán Takáč 
ďakujem veľmi pekne. Pozveme pani Gayovú na 2 body: 

 
13. Monitorovacia správa programového rozpočtu mesta Košice k 30.06.2023, 
14. Zabezpečenie úverových prostriedkov na preklenutie časového nesúladu medzi príjmami   

 a výdavkami v rozpočtovom období 2023-2025. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pani Gayovú poprosím, teda ak sa chcete niečo opýtať 

k Monitorovacej správe alebo k Zabezpečeniu úverových prostriedkov. Čiže o aké 
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úverové prostriedky sa jedná, teda keď môžete poslancom vysvetliť. Aké je plnenie 
príjmov na strane mesta čo sa týka  podielových daní, iných kapitol. Nech sa páči.  

 
p. Gayová, vedúca referátu plánovania rozpočtu a financovania: Čo sa týka toho úveru, je to 

vlastne kontokorentný úver, ktorý bol schvaľovaný pred 3 rokmi a teraz v novembri 
končí. Ide o 15 miliónový kontokorentný úver, čiže vyslovene podľa zákona umožňujúci 
úver, tiež 3 ročný by mal byť a je to iba na časové preklenutie. Čiže koncom roka sa 
vracajú peniaze. Máte ho niektorí tiež, predpokladám  takýto kontokorentný úver. Čiže to 
je v prípade, že by sa z časového posunu nejaký ten peniaz chýbal. Ide o VÚB 
s najlepšími podmienkami, čiže jednomesačný euribor + 0,14 %.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Kolegovia máte nejaké otázky? Čo sa týka toho FAST 

CARE-u, my sme spoločne s ekonomickým prejednávali spôsob poukázania finančných 
prostriedkov a teda najvýhodnejší a jednoduchší, aj z hľadiska budúcnosti potom budeme 
ho mať pri tom bode, je zníženie podielových daní o tých 10 % z FAST CARE-u. Takto 
nejako bude aj uznesenie smerovať, aby žiadna MČ nemusela posúvať finančné 
prostriedky tretej osobe. Nech sa páči pán Ihnát.  

 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pani 

Gayová chcem sa opýtať ako to je s tým úverom, ktorý sme schvaľovali v MZ na opravu 
ciest. To bolo okolo 20 mil. EUR. Kedy by to malo byť čerpateľné?  

 
p. Gayová, vedúca referátu plánovania rozpočtu a financovania: 21 mil. EUR na 3 roky. Po  

7 mil. EUR. Od roku 2024 to bude čerpateľné.  
 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Faktická poznámka. Dobre, toto sme chceli 

vedieť lebo aj starostovia, aby si vedeli požiadať čo treba. A kedy eventuálne? Od januára 
by to bolo možné?  

 
p. Gayová, vedúca referátu plánovania rozpočtu a financovania: Tak keď sa ma pýtate čisto len 

na financovanie, tak je to o tom, že prvý rok len DPH a potom idú splátky. Ešte chcem 
podstatnú vec povedať, že je to na úkor potom iných bežných financií na cesty. Lebo to 
tak asi vyjde, minimálne v roku 2024.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Lörinc s faktickou.  
 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Faktická poznámka. Otázka na pani Gayovú, či 

správne tomu chápem. Čiže bol schválený 15 mil. EUR pred 2 rokmi a teraz 21 mil. EUR, 
ktorý ako keby formou PPP a tie potrebujeme splácať. Čiže deje sa to, že finančné 
prostriedky, ktoré sú vyčlenené v rozpočte na bežnú údržbu ciest sú vyčlenené na splátky 
tých úverov?  

 
p. Gayová, vedúca referátu plánovania rozpočtu a financovania: Áno. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pani Gayová ďakujem veľmi pekne. Prajem pekný deň. 

Kolegovia máme kratučkú pauzu, potom nasleduje KOSIT, prejdeme 1-2 body a budeme 
postupne hlasovať en block, lebo sú tam ešte vodárne. Vyhlasujem prestávku do 11:15.  

 
---po prestávke--- 
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Bod č. 3 
Informácia o polopodzemných kontajeroviskách 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Vítam medzi nami zástupcov zo spoločnosti KOSIT pána 

Daniela Magulu a Tomáša Horkaja. Odprezentujú nám v akej fáze sú polopodzemné 
kontajneroviská, kde sa za tie 2-3 mesiace podarilo dôjsť, čo sa dá stihnúť do konca roka 
2023, či sa to dá vôbec stihnúť. Takže nech sa páči, máte slovo.  

 
p. Magula, KOSIT: Dobrý deň prajem. Na začiatok by som chcel povedať, že už od začiatku, 

kedy sme spustili tento projekt sme vytypovali s každou MČ niekoľko lokalít. Každá MČ 
dala viac ako 5 lokalít, takže z týchto sme vychádzali. Určili sa priority a následne, prešlo 
to aj Majetkovou komisiou, ktorá to schválila a následne sme začali pracovať na tom, aby 
sme podali žiadosti o vyjadrenia. Tie sme začali podávať od začiatku augusta. 
V súčasnosti k 22 stojiskám sme podali, v každej MČ sú to 2-3 stojiská, kde sme už aj 
dostali niektoré vyjadrenia. Do konca budúceho týždňa by sme k týmto 22 stojiskám mali 
mať kompletné vyjadrenia a začať vytyčovaním sietí, kde to bude potrebné. Do konca 
októbra by sme chceli mať ku všetkým 40-tim lokalitám, ktoré by sme chceli realizovať. 
Vyberali sme aj tie lokality, ktoré ste vy určili ako prioritné a s tými sme začali. 
V súčasnosti, ak prídu už kompletné vyjadrenia začneme s vytyčovaním a následne 
začneme pracovať na projektovej dokumentácií a aj s tým budeme oslovovať mesto, aby 
zriaďovalo na daných pozemkoch vecné bremeno. Následne budeme oslovovať dotknuté 
orgány, ako je ÚHA, Okresný úrad životného prostredia, mesto Košice, príslušnú MČ, 
Referát dopravy alebo prípadne Správu mestskej zelene, ak bude stojisko zasahovať  
do zelene. Od tej projekcie až po realizáciu by to mali byť nejaké 2 až 3 mesiace. Čiže 
veríme, že začneme s nejakými prácami už v roku 2023, ak pôjde všetko tak, ako máme 
naplánované. Čiže niektoré stojiská vidíme reálne na konci roku 2023 alebo začiatkom 
roka 2024.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže nádoby už máte vy-obstarávané?  
 
p. Magula, KOSIT: My už máme vybratého dodávateľa nádob. Tak isto projektanta, geodeta aj 

stavebnú firmu. Dodávka nádob je aktuálne 6 týždňov.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ten proces stavebných prác bude trvať približne koľko?  
 
p. Magula, KOSIT: Proces stavebných prác nemáme ešte presne určený, ale nejaký 1 až 2 

týždne od toho kedy začnú pracovať. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže keď zakopú, tak nejak do 2 týždňov by to malo byť aj 

s tými nádobami. Nech sa páči pán starosta Ihnát.  
 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Faktická poznámka. Pán Magula, chcem len 

poprosiť o jednu vec, aby poslanci alebo iní ľudia nezasahovali do toho, čo sme sa dohodli 
ako vedenie MČ. Ale jednoducho to čo sme sa dohodli tie 4 kontajneroviská, ktoré majú 
ísť, my vieme prečo. Tak trvám na tom, aby to tak bolo. Ďakujem pekne. 

 
p. Magula, KOSIT: Vy ste našim partnerom v tomto. My sme sa dohodli s Vami, čiže ideme 

v tejto forme. Keď niečo poslanci majú, tak v tom prípade sa majú obrátiť na MČ, v ktorej 
poslancami sú.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže počuli ste informáciu, že procesy prebiehajú. Neboli 
zastavené ani nič podobné lebo boli rôzne informácie.  

 
p. Magula, KOSIT: Nie, procesy prebiehajú ďalej. Neboli zastavené.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Potrebujete ešte potom, z hľadiska mesta, zaradiť do siete 

stanovísk alebo čo bolo spomínané.  
 
p. Magula, KOSIT: Budeme potrebovať zriadiť vecné bremeno na daných stojiskách. To je 

súčinnosť, ktorú potrebujeme od mesta, aby mesto preverilo nájomné vzťahy na pozemku 
priamo, kde budeme stavať.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre. Doteraz je to finančný náklad a aj bude finančný 

náklad spoločnosti KOSIT?  
 
p. Magula, KOSIT: Áno.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tie nádoby budú v prenájme pre mesto pán Horkaj?  
 
p. Horkaj, KOSIT: Dobrý deň. Áno, tak ako všetky nádoby, ktoré využívame na poskytovanie 

služieb sú v majetku spoločnosti KOSIT, tak aj zrealizované polopodzemné nádoby budú 
v majetku spoločnosti KOSIT. K pozemkom bude zriadené vecné bremeno so strany 
mesta v prospech spoločnosti KOSIT a spoločnosť bude účtovať za poskytovanie služby 
a za to, že tá nádoba je k dispozícii poplatky resp. cenu, ktorá už teraz je súčasťou zmluvy. 
Čiže zmluva predpokladá už teraz zber odpadu cez polopodzemné kontajnerové 
stanovištia.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže potrebujete ešte nejaké špeciálne stanovisko  

od mesta? 
 
p. Horkaj, KOSIT: My akurát budeme zvyšovať počty polopodzemných zberných nádob, ktoré 

budeme obsluhovať. Zmluva v technickej prílohe obsahuje presné počty jednotlivých 
zberných nádob, ktoré sú využívané na poskytovanie služieb a toto sa odzrkadlí aj v tejto 
prílohe po realizácii týchto zberných nádob. Samozrejme o tom rokujeme s mestom. 
Máme k tomu stretnutie koncom septembra.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Lörinc. 
 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Faktická poznámka. Vraj ste po rokovaní s pani 

Šalátovou dostali komplet dokumentáciu, kde boli aj vytýčené a zakreslené siete 
s platnými povoleniami. To sa udialo v máji/júni. Čiže som prekvapený, že sa teraz 
bavíme, že v októbri budeme mať zakreslené siete, keď nedochádza k žiadnemu 
zastaveniu. Už dávno sme boli pripravení. Ak by to bolo v réžií MČ tak už v júni 
zakopeme a už to máme osadené. Som z procesu sklamaný, trvá to dlho a poslanci sa 
niektorí vyjadrili jasne v mojom klube. Pokiaľ nebudú polopodzemné kontajnery fyzicky 
osadené, tak o zvyšovaní dane z poplatku za odpad sa nemôžeme baviť. Október 
a november je obrovským rizikom pre stavebné práce pretože môže prísť zima a nebudete 
schopní ukončiť tieto práce. MČ poslala list aj na mesto aj na KOSIT s tým, že si chce 
zaplatiť tie polopodzemné kontajnery sama a že chceme osadiť viac ako 5, pretože  
5 nepovažujeme za dostatočný počet. KOSIT sa vyhol odpovedi, že partnerom je mesto 
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a že mesto mu neodpovedalo. Takže pána Kasterka poprosím, aby som dostal jasnú 
odpoveď na to, keď MČ si chce sama z vlastných peňazí investovať. Ďakujem pekne. 

 
p. Horkaj, KOSIT: Čo sa týka realizácie polopodzemných kontajnerových stanovíšť v réžií MČ. 

No naozaj KOSIT má partnera mesto a mesto rozhoduje aké prostriedky budú využité 
na zber odpadov. Mohli by sme a dostať do patovej situácie, že MČ vystaví kontajnerové 
stanovište a nám mesto neumožní prostredníctvom ich zbierať odpady. Tieto kroky treba 
skoordinovať medzi mestom a MČ. KOSIT nie je v pozícií, že určuje pravidlá. 

 
p. Magula, KOSIT: Áno, s pani Šalátovou sme jednali, dostali sme nejaké informácie  

ku inžinierskym sieťam, ale neboli kompletné čo som hovoril aj pani Šalátovej k tomu čo 
nám dal stavebný úrad. Zároveň komisia prebehla až koncom júna, po ktorej sme mohli 
začať konať. Následne som žiadal začiatkom augusta Vášho kolegu o to, aby nám 
doposlali nejaké údaje lebo nebol tam sprievodný dokument, ktorý hovorí o tom, že 
naozaj nezasahuje/zasahuje nejaká inžinierska sieť do stojiska. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Vrchota s faktickou.  
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. Ak chceme mať naviac oproti 

počtu, ktorý je teraz schválený, že by sme si to vedeli de facto kúpiť od Vás, vieme si to 
realizovať ako MČ?  

 
p. Horkaj, KOSIT: Toto je naozaj otázka na mesto. My nemôžeme stanovovať podmienky či si 

môže MČ realizovať nejaké kontajnerové stanovištia sama. Ak mesto bude súhlasiť 
s tým, že MČ z vlastných prostriedkov vystavia nejaké kontajnerové stanovištia, 
technický problém pripojiť sa k rámcovej  zmluve, ktorú máme vysúťaženú si nemyslím, 
že by mal byť problém.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Petrovčik, nech sa páči.  
 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ja by som sa chcel opýtať podobne ako 

rozprával pán starosta Laco Lörinc. Zo strany MČ Košice – Staré Mesto ste tiež nedostali 
komplexné podklady? Lebo my sme tiež mali už vytýčené siete, my sme už išli takmer 
kopať.  

 
p. Magula, KOSIT: Od Starého Mesta sme nedostali žiadne podklady ani vyjadrenia 

k inžinierskym sieťam.  
 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Vieme dostať nejaké adresy, kde budú? Lebo 

ja napríklad neviem.  
 
p. Magula, KOSIT: Tie adresy sme určovali s Vašimi zamestnancami. Môžem Vám ich 

preposlať, keď budú kompletné vyjadrenia. Priorita bola určená aj od Vašej MČ, ktorých 
5 by ste chceli stavať a s nimi sme začínali.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Lörinc.  
 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Faktická poznámka. Najrozumnejšie v tejto situácii 

by bolo spraviť to, ak si môžem dovoliť navrhnúť, lebo je pravda, že ten systém by mal 
byť jednotný pre celé mesto Košice. Mali by byť aj kontajnery porovnateľné. Vy ste aj 
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navrhli kontajnery, ktoré sú štvorcového tvaru a obdĺžnikového charakteru. Bolo by 
podľa mňa prínosné, ak by sa napr. nacenili. V prípade, že chcete kontajner štvorcového 
tvaru tak je to 20 tisíc EUR, ak chcete obdĺžnikového tvaru tak 22 tisíc EUR, ak to chcete 
bez stavebných prác, ktoré si urobíte na vlastné náklady, tak je to 17 tisíc EUR a 
18 tisíc EUR. Ak by ste takýto katalóg dali, tak každá MČ, ktorá by si povedala, že nestačí 
mi tých 5, ktoré dostávam od mesta a chcem si ich zaplatiť, tak by prišla a by povedala, 
že vyberám si 3 obdĺžnikové a 3 štvorcové. Bude ma to stáť 87 tisíc EUR a som ochotný 
za to zaplatiť. Tá zvozová spoločnosť, či už by to bola KOSIT alebo iná by to dodala tak, 
aby boli jednotné v Košiciach. Teraz ja neviem koľko ma to bude stáť. KOSIT keď to 
bude súťažiť spoločne určite vysúťaží lepšiu cenu ako by sme to súťažili samostatne.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: V správe ešte bolo spomínané, že za všetky tie vyjadrenia 

už sú účtované nejaké poplatky nejakých 100-200 €? 
 
p. Magula, KOSIT: Áno, všetky poplatky hradí KOSIT. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre. Ešte sa chcem opýtať, ak bude tie nádoby 

obstarávať MČ, zakúpi si ich z vlastných prostriedkov. Potom tým pádom nie sta 
vlastníkom týchto nádob. Tam sa potom neplatí ten prenájom alebo ako to je? 

 
p. Horkaj, KOSIT: Platí sa cena za disponibilitu tej nádoby, že je tam pristavená a že KOSIT ju 

obstarával na vlastné náklady a je k dispozícii na poskytovanie služby. Metodika vzťahov 
medzi mestom, KOSIT-om a MČ, ak by tie zberné stanovištia realizovali MČ vo vlastnej 
réžií, toto zatiaľ nebolo rokované. Zároveň bolo by dobré, aby ten vzťah bol dohodnutý 
tak, aby bol pri všetkých MČ čo najviac štandardizovaný, aby sme nemali rôzne režimy 
pri rôznych MČ.  

 
(pozn.: diskusia mimo záznam) 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Aby sme sa nezacyklili kolegovia, vypočuli ste si 

momentálne informácie v akom stave to je, nie je to zabrzdené, procesy vybavovačiek 
prebiehajú a hneď ako všetky dokumenty budú, tak sa budú realizovať jednotlivé 
stavebné práce v jednotlivých MČ. Už starostovia budú individuálne informovaní. 
Ďakujem kolegovia veľmi pekne za účasť na RS, za informácie. My sa presunieme 
paralelne pokračovať, lebo sme sa presunuli naspäť k materiálom MZ. Máme tu ďalšie 
body, ktoré sme ešte neprešli a potom budeme hlasovať en block k jednotlivým bodom. 
Sú to materiály, s ktorými ste mali možnosť sa oboznámiť. Otvorila by som teda diskusiu 
k poslednému bodu a potom ak máte vy ešte niečo zvlášť, kľudne povedzte. Ten Štatút, 
BUSINESS KOŠICE by som dala hlasovať zvlášť.  

- - - 
 
Bod č. 2 - pokračovanie 
Materiály prerokované na Mestskej rade v Košiciach dňa 30.08.2023, zaradené  
na najbližšie zasadnutie MZ 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otváram diskusiu k veľmi zásadnému bodu, ktorým je: 
 
24. Predbežná informácia o úmysle mesta Košice zapojiť sa do Dlhopisového programu      

 grantových výnosov pre akcionárov Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti, a. s. 
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tento materiál neprešiel MR. Čítali ste ten materiál, chcete 
sa k tomu niekto vyjadriť? Jedná sa o to, aby mesto Košice alebo iní akcionári odovzdali, 
previedli časť akcií do Dlhopisového programu Voda spieva. Sú tam plusy aj mínusy, 
v súčasnosti aj zadlžená spoločnosť, sú tam nejaké riziká. Každý vie čo je základným 
predmetom podnikania spoločnosti. Chce niekto niečo k tomuto bodu? Pán kontrolór.  

 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Ďakujem pekne. Pre informáciu RS ja len Vás chcem len 

informovať o závere svojho stanoviska, ktoré som poskytol pánovi primátorovi 
v súvislosti s týmto Dlhopisovým programom garantovaných výnosov. Po oboznámení 
so všetkými dostupnými informáciami mestu Košice neodporúčam využiť ponuku  
na nákup dlhopisov Voda spieva I. s použitím výnosov z predaja akcií 
Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti. Pri svojom stanovisku som prihliadal nielen 
na ekonomické hľadiská ale aj na znenie § 1 ods. 2 a § 4 ods. 3 zákona č. 369/1990  
Zb. o obecnom zriadení. Ďakujem.  

 
 p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne za Váš názor. V závere dôvodovej 

správy sa píše v prípade Dlhopisového programu VVS a. s. už v súčasnosti stratová 
a zadlžená spoločnosť prehlbuje svoju zadlženosť a vytvára ďalšiu ťarchu prísľubom 
vyplácania výnosov z dividend samosprávam. Tento postup môže mať negatívny vplyv 
na schopnosť plnenia záväzkov a finančnú likviditu VVS a. s., na ktorú mimochodom 
upozorňuje aj VVS a. s. v prezentácii rizikových faktorov uvedených v Prospekte 
Dlhopisového programu Voda spieva. Myslím, že ani na MR nám nevedel nikto 
odpovedať, že akým spôsobom táto spoločnosť príde k nadobudnutiu finančných zdrojov, 
kapitálu v takomto objeme. Akú inú podnikateľskú činnosť bude vykonávať, či sa to 
premietne aj do ceny vody. Lebo niekto to musí zaplatiť a či na konci dňa to nebudú práve 
obyvatelia, ktorí by zaplatili tú vodu. Ostalo množstvo nezodpovedaných otázok. Nech 
sa páči pán starosta Lörinc máš slovo.  

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Musím sa ohradiť ako člen predstavenstva, že sa 

účelovo vyňali z kontextu, ktoré ste prezentovali a iné ste zamlčali. Napríklad vodárenská 
spoločnosť na základe toho čo prebehlo na rade sa ohradila voči skutočnostiam a voči 
dôvodovej správe, ktorá je uvedená. Poslala všetkým poslancom mesta Košice email. 
Môžem ho prečítať, 04.09 bol odoslaný email, pani Romoková Zuzana, kde mimochodom 
okrem iného odpovedajú na základné veci. Odpovedá sa, že z čoho bude financované. Ja 
som to aj na rade povedal, že nie je pravda čo ste povedali pani predsedníčka, že nikto 
nepovedal. Ja som povedal, že to bude financované z investičného fondu, ktorý bude 
rozvíjať non-core aktivity. Non-core aktivity sú napr. stavebné práce. Chcem aj povedať 
to, že tvrdenie zadlžená spoločnosť, aj k tomu VVS dala stanovisko. Tvrdenie zároveň 
neobsahuje konštatovanie, že spoločnosť VVS je zadlžená. Je štandardné, že VVS a. s. 
ako iné súkromné akcie spoločnosti pracuje s úvermi cudzími zdrojmi a využíva tieto 
zdroje ako financovanie svojej prevádzky. Čo je zmysluplnejšie, ako keby si pýtala zdroje 
od svojich akcionárov na investície do infraštruktúry. Nie je možné konštatovať, že by 
VVS bola zadlženejšia ako iné, podobné subjekty. Zadlženosť cudzích zdrojov  
bez výdavkov a výnosov budúcich období voči aktívam. Vydanie dlhopisov Voda  
spieva I. predstavuje 20 % a v samostatných podmienkach emisie. Byť v prospech 
emitenta je inkorporovaná garancia, že ani počas nasledujúcich 20 rokov nepresiahne 
30 % aktív spoločnosti. Čo je dôležité pre poslancov. Sú 3 možnosti, ktorými sa môže 
mesto Košice vybrať. Prvou je, že zamení svoje akcie za dlhopisy v nejakej miere. Môže 
zameniť 100 % svojich akcií ale môže zameniť aj len 1 akciu za dlhopis a tým pádom 
vstúpi do dlhopisového programu. Môže povedať, že nezamením ani jednu akciu  
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za dlhopisy a nevstúpi do tohto programu. A tretia možnosť je, že zamení mesto akcie 
v ľubovoľnej miere za dlhopisy, nevstúpi do dlhopisového programu lebo je to legitímne 
rozhodnutie každého akcionára alebo dokonca kúpiť akcie za cash. Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Vrchota, nech sa páči.  
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. Ja by som sa chcel tiež trošku 

s týmto viacej oboznámiť, že aké sú benefity zapojenia sa do tohto programu. Je teda  
na zváženie či sa zapojiť do tohto programu a mňa by ešte zaujímalo či sa môžu aj iné 
samosprávy, napr. MČ zapojiť do tohto programu, prípadne získať nejaké akcie. 
Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Len súčasní akcionári. Je to tam uvedené v dôvodovej 

správe. Myslím si, že sa to doplní, berie sa to na MZ a každý sa rozhodne. Pán starosta 
Ténai, nech sa páči.  

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Ja by som navrhoval, aby poslanci dostali viac informácií 

a bolo by vhodné, keby sa o tom viac diskutovalo. Vznikajú rôzne reakcie a stále je málo 
informácií. Ak budú poslanci viac informovaní, myslím si, že aj to hlasovanie bude 
jednoznačnejšie. Ďakujem.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán kontrolór ešte by rád. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Ešte na doplnenie svojej informácie o mojom stanovisku. 

Nemal som možnosť zúčastniť sa stretnutí s pánom Krátkym, nemal som k dispozícií 
dôvodovú správu. Po preštudovaní všetkých dostupných materiálov, ktoré som mal 
k dispozícií a po získaní všetkých potrebných informácií som preto zaujal, a to som 
zdôraznil, nie ekonomické hľadisko lebo tých 6 % môže byť pre niekoho zaujímavý 
výnos. Ale z hľadiska toho, že z pohľadu zákona o obecnom zriadení neodporúčam 
obchodovanie s cennými papiermi. Ďakujem.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Tak má to svoje riziká, plusy atď. 

Ďakujem pekne kolegovia. Ešte otázka, chce niekto niečo samostatne prerokovať nejaký 
bod? A ideme hlasovať, v nejakých 3 blokoch to prejdeme a postupne budem čítať 
uznesenia.  

 
1. Informácia o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení MZ od VI. zasadnutia MZ  

dňa 14.03.2023 do X. zasadnutia MZ dňa 13.06.2023, 
2. Informácia o stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice, 
3. Informácia o obstarávaní ÚPN-Z Barca, ZaD č. 10/2023, 
4. Informácia o obstarávaní ÚPN-Z Krásna nad Hornádom, ZaD č. 16/2023, 
5. Návrh na zmenu Organizačného poriadku Mestskej polície mesta Košice, 
6. Návrh na doplnenie VZN mesta Košice č. 217, Určenie ďalších výstrojných súčiastok pre 

príslušníkov Mestskej polície mesta Košice, 
7. Poskytnutie dotácie podľa VZN mesta Košice č. 190 OZ Srdce pre mačky, OZ Malá farma 

Košice a OZ Únia vzájomnej pomoci ľudí a psov, 
8. Návrh VZN mesta Košice o spôsobe bezúročného splácania ceny bytu, ateliéru, pozemku 

zastavaného domom a priľahlého pozemku.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach odporúča 
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Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu 
materiály pod bodmi č. 1 až 8. Prosím hlasujme. 

 
Hlasovanie č. 3 - za: 15, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že tento en block bodov bol schválený.  
 
9. Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v súvislosti so zmenou zákona č. 401/1990  

Zb. o meste Košice a zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Budeme samostatne hlasovať kolegovia o Štatúte. Návrh 

na uznesenie: Rada starostov v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu 
v Košiciach prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu materiál „Návrh na zmenu 
Štatútu mesta Košice v súvislosti so zmenou zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice 
a zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí“. Prosím hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 4 - za: 7, proti: 1, zdržali sa: 9 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tento návrh prijatý nebol.  
 
10. Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel  

 na vymedzenom území mesta Košice, 
11. Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 225 o miestnej dani za vjazd a zotrvanie  

  motorového vozidla v historickej časti mesta Košice, 
12. Informácia o aktuálnom stave majetkovoprávneho vysporiadania investície EEI s.r.o., 
13. Monitorovacia správa programového rozpočtu mesta Košice k 30.06.2023, 
14. Zabezpečenie úverových prostriedkov na preklenutie časového nesúladu medzi príjmami   

 a výdavkami v rozpočtovom období 2023-202, 
15. Predloženie žiadosti o finančný príspevok v rámci výzvy HUSK-2302, Program Interreg   

 VI – A Maďarsko – Slovensko pre projekt: „AquaUrban - Dažďové záhrady pre lepšiu   
 kvalitu života v mestách“, 

16. Odpočet plnenia koncepcie riadenia a rozvoja Mestskej polície mesta Košice – plnenie  
 uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 290 zo dňa 12. – 13. decembra 2019, 

17. Odpočet plnenia stratégie mestských podnikov a Informatívna správa o činnosti konateľa  
 a riaditeľa BPMK s.r.o. - plnenie uznesení Mestského zastupiteľstva v Košiciach, 

18. Zmena zakladajúcich dokumentov obchodnej spoločnosti Bytový podnik mesta  
  Košice, s. r. o., 

19. Výročná správa za rok 2022 obchodnej spoločnosti NTC Košice, a. s. a informácia  
  o výstavbe Národného tréningového centra, 

20. Výročná správa Visit Košice za rok 2022, 
21. Výročná správa Creative Industry Košice n.o. za rok 2022, 
22. Výročná správa za rok 2022 obchodnej spoločnosti Košická Futbalová Aréna, a. s. a  

  informácia o dostavbe Košickej  Futbalovej Arény. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pokračujeme ďalším en block-om. Návrh na uznesenie: 

Rada starostov v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať 
a schváliť podľa predloženého návrhu materiály pod bodmi č. 10 až 22. Prosím hlasujme. 

 
Hlasovanie č. 5 - za: 16, proti: 0, zdržali sa: 1 
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že tento en block bodov bol schválený.  
 
23. Založenie neziskovej organizácie BUSINESS KOŠICE, n. o. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pokračujeme ďalším bodom a je to založenie neziskovej 

organizácie BUSINESS KOŠICE. Budeme o ňom samostatne hlasovať. Návrh  
na uznesenie: Rada starostov v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu 
v Košiciach predmetný materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 
Prosím hlasujme. 

 
Hlasovanie č. 6 - za: 10, proti: 1, zdržali sa: 6 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tento návrh prijatý nebol. 
 
24. Predbežná informácia o úmysle Mesta Košice zapojiť sa do Dlhopisového programu  

 garantovaných výnosov pre akcionárov Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti, a. s. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ideme samostatne hlasovať o úmysle mesta Košice zapojiť 

sa do Dlhopisového programu garantovaných výnosov pre akcionárov VVS. Návrh  
na uznesenie: Rada starostov v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu 
v Košiciach zobrať na vedomie informatívnu správu o úmysle mesta Košice zapojiť sa  
do Dlhopisového programu. Prosím hlasujte.  

 
Hlasovanie č. 7 - za: 11, proti: 0, zdržali sa: 7 
 
 p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tento návrh prijatý nebol. 
 
25. Informácia o prestavbe Mestskej krytej plavárne na Národné olympijské centrum   

  plaveckých športov Košice, 
26. Informácia o nákladoch zimnej údržby v uplynulom zimnom období (2022 – 2023), 
27. Správa o manažovaní dôsledkov vojnového konfliktu na Ukrajine Mestom Košice, 
28. Správa o stave rodiny mesta Košice a informácia o príprave Správy o stave sociálneho 

 bývania mesta Košice a návrhoch možných riešení, 
29. Informácia o predložení žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu         

  obnovy a odolnosti v rámci výzvy Zvýšenie kapacít materských škôl, kód výzvy: 06R01-  
 20-V02 v MČ Košice – Pereš, 

30. Zaradenie návrhov do zoznamu pamätihodností mesta Košice, 
31. Návrh na udelenie „Ceny Košického samosprávneho kraja“, 
32. Vyhlásenie dobrovoľnej zbierky „Primátorský punč 2023“ a ustanovenie jej podmienok, 
33. Vyhlásenie dobrovoľnej zbierky „Polievka sv. Alžbety“ a ustanovenie jej podmienok, 
34. Aktualizácia schváleného prenájmu pozemkov v k. ú. Južné mesto na dobu určitú 30  

 rokov pre SLOVAK SPORT DEVELOPMENT s. r. o. z dôvodov hodných osobitného  
 zreteľa“, 

35. Návrh na prerozdelenie dotácií na šport v roku 2023 – informácia, 
36. Návrh na prenájom nafukovacej haly a atletického areálu v areáli ZŠ Novomeského 2 v  

 Košiciach z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre nájomcu Atletika Košice o.z., 
37. Prenájom bytov vo vlastníctve mesta Košice a BPMK, s.r.o. právnickým osobám, ktorých  

 zriaďovateľom nie je mesto Košice, 
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38. Zmena podmienky nájomnej zmluvy č. 2020001136 zo dňa 10.06.2020 uzatvorenej medzi  
 Mestom Košice a občianskym združením ETP Slovensko - Centrum pre udržateľný rozvoj  
 formou dodatku č. 1, 

39. Prenájom pozemkov v k. ú. Terasa za účelom realizácie stavby „Rekonštrukcia a dostavba  
 areálu Campusu UPJŠ (CNIC), Medická ul. pre UPJŠ v Košiciach z dôvodov hodných  
 osobitného zreteľa – doplnenie, 

40. Nájom a určenie spôsobu prevodu pozemku parc. C KN č. 7591 v k. ú. Krásna v lokalite  
 ul. Pri sídlisku z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

41. Nájom pozemku parc. C KN č. 5435 v k. ú. Terasa v lokalite  Račí potok z dôvodu hodného  
 osobitného zreteľa, 

42. Predĺženie doby nájmu Nájomnej zmluvy č. 2015000385 v znení dodatkov pre Občianske  
 združenie Detská železnica Košice z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

43. Odňatie pozemkov v k. ú. Letná a Huštáky zo správy MČ Košice – Staré Mesto a zverenie  
 do správy SMsZ v Košiciach, 

44. Zverenie pozemkov v k. ú. Ťahanovce do správy MČ Košice - Ťahanovce za účelom ich  
 správy a údržby, 

45. Zverenie nehnuteľného majetku „Komunikácia prepojovacia Pereš Lorinčík II, oporný  
 múr, zárubné múry“ do správy MČ Košice – Lorinčík, 

46. Zverenie nehnuteľného majetku mesta v k. ú. Luník (bytové domy, stavby, pozemky a ich  
 príslušenstvo) do správy Mestskej časti Košice - Luník IX, 

47. Prenájom pozemku pod stavbou v k. ú. Terasa pre Mestskú časť Košice – Západ   
 (vlastníka stavby) z dôvodu hodného osobitného zreteľa – zmena uznesenia MZ  
 v Košiciach, 

48. Prenájom pozemkov v k. ú. Nové Ťahanovce za účelom realizácie stavby „Europark,  
 Európska trieda, Košice“ pre MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce z dôvodov hodných  
 osobitného zreteľa, 

49. Prevod voľného nebytového priestoru č. - (pôvodne CO kryt) v bytovom dome na ul.  
 Komenského č. 21 pre 9-tich vlastníkov bytov z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

50. Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Nižná Úvrať pre RNDr. A. K. a Ing. N. K. z  
 dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

51. Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Severné Mesto pre A. K. a manželku A. rod. B.  
 z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 

52. Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Severné Mesto pre MUDr. J. K. a manželku A.  
 rod. M. z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 

53. Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Furča pre p. Ing. J. R. a manželku M. rod. H.  
 z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 

54. Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Furča pre p. S. S. a manželku M. rod. K. z  
 dôvodov hodných osobitného zreteľa, 

55. Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Severné mesto pre SR – Ústredný kontrolný a  
 skúšobný ústav poľnohospodársky z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

56. Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Huštáky medzi mestom Košice a SBD I  Košice  
 z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 

57. Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Severné mesto pre J. L. a manželku K. L.  
 z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

58. Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Nižná Úvrať pre E. V. a manžela V. V. z dôvodu  
 hodného osobitného zreteľa, 

59. Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre Ľ. P. v k. ú. Krásna na  
 poľnohospodárske účely – doplnenie, 

60. Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre P. P. v k. ú. Krásna na  
 poľnohospodárske účely – doplnenie, 
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61. Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre obchodnú spoločnosť  
 Olšanka spol. s r. o. – doplnenie, 

62. Prevod pozemku v lokalite Hrbovej ul. v k. ú. Severné mesto pre CRTC, s.r.o. z dôvodu  
 hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pokračujeme ďalej ďalšími bodmi. Už nemáme žiadne 

body, ktoré by potrebovali byť, ani ste nedali požiadavku, hlasované samostatne. Čiže 
od bodov č. 25 po 62. Návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach odporúča 
Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu 
materiály pod bodmi č. 25 až 62. Prosím hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 8 - za: 18, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že tento en block bodov bol schválený. 
 
Informácia o polopodzemných kontajeroviskách 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach berie  

na vedomie Informáciu o procese prípravy polopodzemných kontajneroviskách na území 
mesta Košice. Prosím hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 9 - za: 18, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že tento návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 4 
K prerozdeleniu finančných prostriedkov FAST CARE 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďalším bodom je NFP FAST CARE, teda prejdeme si to či 

väčšina MČ mala pripísané finančné prostriedky. Musíme sa dopracovať k nejakému 
modelu prerozdelenia. Viete aké bolo náročné vôbec zostaviť rozpočet, väčšina ste boli 
na finančných komisiách, na rokovaniach, na kluboch. Tu sa tvorili tie čísla a asi tak  
za 9 rokov si nepamätám, kedy aj vplyvom rôznych ekonomických dopadov sa tvoril ten 
rozpočet naozaj ťažko. Ukázali sme tú veľkosť, že sme ostali na tých číslach z minulého 
roku s tým, že tam bolo ešte zo septembra to dofinancovanie 3,85 mil. EUR. S tým, že 
finančné prostriedky za Ukrajinu idú MČ. Samozrejme zo začiatku bolo deklarované, že 
je potrebné potom dofinancovať malé MČ. To konečné číslo, ktoré ste mali, aké Vám 
malo byť navýšené, teda bolo dopočítané s tým, aby vám boli dopočítané účelové 
transfery. Takže o toto aby vlastne žiadna malá MČ neprišla a odpočíta sa od toho ten 
poukázaný FAST CARE. Čiže toto by malo byť dofinancovanie malých MČ. Ja vám to 
sumárne zhrniem teda. Príjmy podľa prílohy IROP na 22 MČ je 6,60 mil. EUR. Z toho 
spolu 8 veľkých MČ vezme 5,72 mil. EUR. Z toho spolu 14 malých MČ vezme  
881 tisíc EUR. Čiže na konci dňa, oprávnené sa stali MČ a došlo k nejakej všeobecnej 
dohode so starostami veľkých MČ, že tých 10 % z poukázanej sumy z NFP z FAST 
CARE poskytnú na dofinancovanie malých MČ a zvyšné na mesto Košice. Keď sme si 
teda povedali, a bude k tomu aj uznesenie, že veľké MČ dajú po 10 % z 5,72 mil. EUR, 
to činí 572 tisíc EUR. Čiže prišli sme k číslu, že aby teda bola naplnená tá podmienka 
doplatok podielových daní - FAST CARE + 40 tisíc EUR, tak na dofinancovanie malých 
MČ ostáva 238 798 EUR. Je to 6 malých MČ, ktoré tie finančné prostriedky potrebujú 
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ako soľ na plnenie svojich samosprávnych kompetencií. Podľa týchto výpočtov mestu 
ostáva 333 202 EUR. K tomu určite prijmeme viacero uznesení, ja ich potom prečítam. 
Jedno uznesenie bude o tom, že to prerozdelenie 90 % a 10 %, ďalšie uznesenie bude 
o tom, že malé MČ si ponechávajú 100 % a ďalšie uznesenie bude o tom, že odporúčame 
primátorovi/MZ urobiť zmeny v rozpočte. A aby žiadna veľká MČ nemusela posielať 
z FAST CARE peniaze, pretože nikdy z euro-fondových ani cudzích peňazí sa neposielali 
nikomu, požiadame primátora mesta o poníženie tejto sumy podľa predloženej tabuľky 
u veľkých MČ. Ponížiť podielové dane sa ale budú môcť až vtedy, keď MČ doručí 
akceptačný list zo strany MČ alebo uznesenie. Pretože sú tu MČ, ktoré ešte nemajú 
pripísané finančné prostriedky. Sú tu MČ, ktoré nemajú uznesenie. Stručne som to tak 
uviedla kolegovia. Pán starosta Krcho, nech sa páči. 

 
 p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja 

by som v rámci tejto diskusie, samozrejme je to na každej vôli každého starostu, aby 
každý povedal či mu došli peniaze alebo nie. Aby sme vedeli ako stojíme na tom v rámci 
tohto finančného balíka. A v druhom bode, aby sa reálne vyjadril každý starosta veľkej 
MČ, či tých 10 % je prechodných alebo nie je prechodných. Aby sme sa tu znovu nebavili 
o číslach, ktoré tu sú ale daný starosta MČ možno vie aká je situácia, atmosféra a či 
môžeme reálne počítať s tými peniazmi. Aby sme neprijali uznesenie, ktoré v konečnom 
dôsledku nebude vykonateľné. To je taká prosba do pléna, samozrejme nikoho nemôžem 
ani nútiť. Ale bolo by dobré, keby sme si to tu už vyčistili, keď tento materiál má ísť  
do najbližšieho zastupiteľstva, tak je to fér voči tým malým MČ, aby sme pracovali 
s reálnymi číslami a podľa toho aj prispôsobili to uznesenie, ktoré bude na zastupiteľstve. 
Takže to je taká prosba. Ďakujem pekne.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže MČ – Nad jazerom prišli finančné prostriedky. Ja 

budem mať uznesenie zo zastupiteľstva s 10 %. Nech sa páči pán starosta Ténai. 
 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Ďakujem veľmi pekne. Nám finančné prostriedky prišli 

25.8. My sme s poslancami stretli, diskutovali sme na túto tému. MČ má 4 objekty mesta, 
ktoré má v správe. Z toho sú 2 objekty celomestského významu, jeden je Amfiteáter 
a druhé je Zariadenie opatrovateľskej služby. To znamená budeme navrhovať to, aby časť 
týchto peňazí išla na opravu a zníženie energetickej náročnosti Zariadenia 
opatrovateľskej služby na Ťahanovských riadkoch, kde poskytujeme sociálne služby pre 
obyvateľov celého mesta nielen MČ. Bude teda taký konsenzus s miestnymi poslancami, 
kde 94 120 EUR - 60 000 EUR na zníženie energetickej náročnosti Zariadenia 
opatrovateľskej služby, čiže suma 34 120 EUR by mohla byť priechodná na Severe.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ako kolegovia, sme sa stretli, sme si povedali a mám aj tú 

emailovú komunikáciu, že dáme tých 10 %. Ja viem, že miestnych poslancov nevieme 
ovplyvniť. Nech sa páči pán starosta Ihnát. 

 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Faktická poznámka. Ako MČ Košice – Sídl. 

Ťahanovce schválila tých 10 % uznesením, ale je to len uznesenie. Ešte som zmluvu 
nepodpísal lebo ešte neprišla zmluva vôbec z príslušných orgánov. Takže sa tu o baviť 
o peniazoch vôbec nemôžme.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči pani starostka Súkeníková.  
 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice - Juh: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Našej MČ financie 
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už prišli. Dnes mám miestnu radu, kde budem práve rokovať ohľadom toho uznesenia, že 
MČ sa bude podieľať na financovaní malých MČ s hodnotou 10 % zo sumy. Pevne verím, 
že to prejde. Ďakujem.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Pán starosta Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ďakujem. Takže čo sa týka MČ Košice – Staré 

Mesto my máme už peniaze na účte, všetky procesy prebehli. Čo sa týka tých 10 %, tak 
ako bola dohodla, myslím si, že férové dohody treba dodržiavať. Z mojej strany ja 
nebudem určite nič robiť proti tomu. Keďže ja mám miestnych poslancov, ktorí vždy radi 
prekvapujú, tak ako tu dnes sedím nemôžem garantovať, že či tých 10 % bude.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Vrchota. 
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: No u nás je ten stav taký, že peniaze nám na účet 

prišli. Mali sme v lete mimoriadne zastupiteľstvo, kde sme vyčlenili tých 108 tisíc EUR, 
dali sme ich v rámci toho rozpočtu samostatne, bokom. Čiže MČ je pripravená potom 
naložiť s tými finančnými prostriedkami. Na druhú stranu, my tiež máme určité straty a je 
to práve z jedného odstúpeného projektu spoločného s mestom Košice, kde MČ prišla 
o 400 tisíc EUR. Na druhú stranu táto dohoda bola urobená o tých 10 % čiastočne aj  
pod tlakom toho, že má byť FAST CARE 2. S najväčšou pravdepodobnosťou  
na 99,99 % nebude, bude energetická pomoc. Preto by ma zaujímalo to ďalšie 
prerozdelenie financií pri energetickej pomoci. Určite to bude zaujímať aj našich 
poslancov, ale v zásade s pomocou malým MČ nemám.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Hlási sa ešte niekto do rozpravy? Čo sa 

týka Dargovských hrdinov on mi telefonicky včera povedal, že oni sú na 99 % za, teda 
ak bude väčšina za. Okej, Nad jazerom je za, Juh je za, Ťahanovce sú za, Staré Mesto je 
za, Sever je s otáznikom. Dobre, aby sme sa nemotali naformulujem nejaké uznesenia 
a postupne budeme o nich hlasovať. Samozrejme vždy je potrebný ten akceptačný list. 
Len mi nesadnú čísla, lebo tu mám vypočítaných 10 %.  

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Prečo tu sedíme a čo 

je podstatné nerieši mesto ale malé MČ. Čiže sa bavme o balíku 238 tisíc EUR. 
Prihliadnuc aj na to, že v zastupiteľstve niektorých MČ by neschválili 10 % ale 5 %, tak  
je podstatné sa dopracovať k sume necelých 240 tisíc EUR. Čiže pri 8 veľkých MČ, keby 
každá schválila 30 tisíc EUR v priemere, to je tých 240 tisíc EUR čo pokryje. Myslím si, 
že aj keď to nebude v tej výške 10 % u tých veľkých MČ ale dajú nižšiu sumu, vyskladá 
sa tá suma na dofinancovanie tých 6 malých MČ. Akurát pre mesto neostane tých  
333 tisíc EUR ale ostane len 300 000-150 000 EUR. Takže tam by som tú čiastku uberal. 
Toto by bolo podstatné, že prioritné by bolo dofinancovanie malých MČ a ten rozdiel, 
ktorý ostane bude pre mesto Košice. Ale gro je tých necelých 240 tisíc EUR nájsť, čo 
v priemere robí v každej veľkej MČ po 30 tisíc EUR. Myslím si, že podstatné je sa tu 
uzniesť, že všetky tie peniaze pôjdu prioritne malým MČ, tým šiestim.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ja si myslím, že tých 238 tisíc EUR sa vyskladá. Možno 

jediná MČ je Sever. KVP dalo áno, oni mali ako prví uznesenie, čiže toho sa báť 
nemusíme. Takže poďme na prvé uznesenie: Rada starostov schvaľuje prerozdelenie 
z NFP FAST CARE Ukrajina (veľké mestské časti) v pomere 90 % veľké mestské časti 
a 10 % pre mesto Košice na dofinancovanie malých mestských častí a vykrytie 
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finančných výpadkov mesta Košice. Prosím hlasujme.  
 
Hlasovanie č. 10 - za: 16, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že tento návrh bol prijatý. Poďme ďalej, 

návrh na uznesenie: Rada starostov schvaľuje, aby NFP FAST CARE Ukrajina v pomere 
100 % ostali v plnej výške malým mestským častiam. Prosím hlasujme. 

 
Hlasovanie č. 11 - za: 17, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že tento návrh bol prijatý. Nasleduje posledné 

znesenie a teda: Rada starostov odporúča a) primátorovi mesta Košice (resp. mestskému 
zastupiteľstvu) urobiť zmeny v bežnom rozpočte v položkách podielové dane pre veľké 
mestské časti a to zníženie podielových daní viď tab. 1, maximálne 10 % zo sumy 
schválenej pre veľkú mestskú časť z FAST CARE Ukrajina, v maximálnej sume  
572 000 EUR, zároveň tieto finančné prostriedky použiť na dofinancovanie malých 
mestských častí v sume 238 798 EUR viď tab. 2 a zvyšné finančné prostriedky  
na dofinancovanie mesta Košice. Po b) realizovať zníženie podielových daní  
pre jednotlivé mestské časti až po doručení akceptačného listu zo strany mestskej časti, 
resp. elektronickej komunikácie alebo uznesenia z mestskej časti (z dôvodu, že nie všetky 
mestské časti majú pripísané finančné prostriedky už na účtoch alebo neprešli procesom 
schválenia miestnych zastupiteľstiev). 

 
Hlasovanie č. 12 - za: 16, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že tento návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 5 
Rôzne 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Prichádzame do bodu Rôzne. Určite by som bola rada, keby 

sme sa do konca októbra viackrát stretli na rokovaniach. Možno samostatne si prebrali aj 
Štatút. Potrebujeme si prebrať, aby sme nedopadli tak ako minulého roku, že budeme  
4 mesiace schvaľovať rozpočet. Čiže prejsť si ekonomiku, vaše čísla. Nech sa páči pani 
starostka Súkeníková.  

 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice - Juh: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Vážení kolegovia, 

kolegyne, chcela by som vás informovať ohľadne podchodu pri katastri. Tento podchod, 
cesta nad a pod podjazdom nie je zapísaná na nikoho. Pôvodne bola vystavaná 
spoločnosťou VSS, ktorá ale zanikla a vlastnícke práva nie sú zapísané na nikoho.  
Na katastri sú uvedené pozemky rôznych vlastníkov. Cestu nad aj pod podjazdom malo 
vziať mesto Košice &v minulosti do vlastníctva ale neurobilo tak. Samotná stavba 
podjazdu, ten most, je v správe NDS vo vlastníctve štátu. S mojim pánom zástupcom sme 
začali riešiť túto problematiku lebo daná situácia je riziková. Ten most je podplavený 
a hocikedy tam môže dôjsť k nešťastiu. Včera prišli dobrovoľní hasiči z Budimíra 
a odčerpali 500-700 tisíc litrov vody. Dnes tam prišla vodárenská spoločnosť, ktorá 
skonštatovala, že je tam zavarený kanál a nevedia sa dostať k čerpadlám. Sú tam nánosy 
blata, mala to čistiť spoločnosť KOSIT. Sme v patovej situácii pretože presne tento 
podchod patrí pod MČ – Juh, ale v podstate nepatrí nikomu. Takže aj do budúcna som 
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vás chcela informovať, resp. poprosiť či nám viete nejakým spôsobom pomôcť. Ďakujem. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Ihnát s faktickou. 
 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne 

Anke za informáciu. Nevedel som tieto veci ale pokiaľ sme sedeli s pánom primátorom 
na spoločných stretnutiach, tak pán primátor povedal a deklaroval, že Ministerstvo 
hospodárstva SR má čo povedať do tejto veci. Či ste aj na Ministerstvo hospodárstva 
smerovali tieto veci. Mňa zaujíma aj to, že čo v tejto veci Ministerstvo hospodárstva lebo 
bolo to na spadnutie a Ministerstvo hospodárstva malo relevantne pomôcť. Ďakujem.  

 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice - Juh: Ministerstvo sme momentálne nekontaktovali. Čo 

sa týka mesta Košice, tak nám bolo povedané, že tento podchod sa bude rekonštruovať, 
keď pôjde rekonštrukcia električkových tratí MET II. Ale to kedy pôjde je otázne. Hovorí 
sa, že v priebehu budúceho roka ale situácia je fakt vážna lebo ten podchod je podmytý.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Petrovčik.  
 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ja chcem informovať kolegov a potom na MZ 

zvažujem či dám zvlášť bod. Došla už kompletná správa od pána kontrolóra mesta 
Košice, za čo sa mu chcem poďakovať, kde som sa na neho obrátil s tou témou 
financovania staromestských MŠ. Kde je jasne čierne na bielom deklarované, že som mal 
pravdu. MČ Košice – Staré Mesto bola ochudobnená v tomto príjmovom rozpočte a sú 
tam nezrovnalosti. Účtovníctvo, výkazníctvo nie je v poriadku, rozpočtovo sa majú tieto 
škôlky na samostatných položkách účtovať, má byť jasne, na ktorú škôlku koľko išlo. Čo 
teraz nie je. S tým súvisí aj ten Štatút, ktorý práve tu dnes sme riešili. Toto sa nemôže 
opakovať budúci rok a v budúcom rozpočte. Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán kontrolór sa hlási, asi k objasneniu ešte.  
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Trošku to upresním. Nemôžem dať úplne za pravdu pánovi 

starostovi z hľadiska toho, že či dostali škôlky v Šaci a v Starom Meste dostatok 
finančných prostriedkov od mesta. My sme predovšetkým skonštatovali vo svojej správe, 
že celý systém financovania škôlok v Šaci a Starom meste je v rozpore so zákonom  
č. 596/2003 o prenesenom výkone štátnej správy v školstve. Od 01.09 došlo ku zmene 
tohto zákona ale je zaujímavé, že zákon vyriešil len financovanie škôlok len v hlavnom 
meste Bratislava na základe zmluvy. V Košiciach toto financovanie nevyriešil. Môžem 
povedať len, že je to nesystémové riešenie poplatné tej dobe, kedy to vzniklo to znamená 
spred 20 rokov. Jediné riešenie je naozaj dať to do súladu so zákonom tak, aby v meste 
neexistovala situácia, že jeden zriaďovateľ, mesto, financuje škôlky dvoch verejných 
zriaďovateľov. V tomto prípade to znamená mestá aj MČ. Tento materiál dám 
k dispozícií pani predsedníčke RS, aby ho mala k dispozícií. Ale v tejto súvislosti chcem 
poukázať ešte na ďalšiu vec. Na základe podnetu jedného z poslancov som vykonal 
kontrolu u neprávneho subjektu materskej škôlky v Barci. Ďakujem pánovi starostovi 
Krištofovi, že bol prítomný pri mojej návšteve. Výsledkom toho bolo to, že som požiadal 
primátora mesta, budem citovať: „Vykonať komplexnú kontrolu technického stavu 
všetkých objektov škôl a školských zariadení bez právnej subjektivity. Zistili sme tam 
množstvo nedostatkov technického charakteru vážne ohrozujúcich. Nie začiatok 
školského roka, ale bezpečnosť a zdravie detí a personálu.“ Čiže chcem aj poprosiť, 
vyzerá to tak, že tento problém sa môže vyskytovať aj v iných malých MČ. Tam, kde ozaj 
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škôlky nie sú samostatnými právnymi subjektami. Ja budem ďalej túto situáciu sledovať 
tak, aby sa to dalo do poriadku. My potrebujeme rozsiahlo a masívne investovať 
a opravovať tieto objekty v malých materských škôlok. Ďakujem pekne.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Kavuľa, pán starosta Krištof a potom ešte pán 

starosta Petrovčik. 
 
p. Kavuľa, starosta MČ Košice – Pereš: Faktická poznámka. Dobrý deň vám prajem. Chcem sa 

poďakovať veľmi pekne pánovi kontrolórovi. Vo veľmi podobnej situácii je materská 
škôlka bez právnej subjektivity na Pereši a napriek istým obštrukciám sme požiadali aj 
v spolupráci s mestom ale aj s Ministerstvom školstva o možno zriadenie novej škôlky. 
Ja sa chcem len spýtať, pretože nemám informácie z MR a ty si pani predsedníčka členka, 
či to tam bolo teraz prejednávané. Bez pripomienok? Ďakujem veľmi pekne. Lebo nemal 
som túto informáciu a máme zastupiteľstvo vo štvrtok a chcel som informovať. Pán 
kontrolór ja Vás pozývam naozaj kedykoľvek aj na Pereš, aby ste to tam videli. Ďakujem. 

 
p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Ja iba 

doplnenie pána kontrolóra. Tá škôlka, ktorá je v Barci, ešte môj otec do nej chodil ako 
malý chlapec, ja tak isto. Čo viem, odvtedy sa nijako nerekonštruovala s tým, že aj keď 
škôlka vlastne nie je pod správou MČ Barca ale robotu, ktorú tam trebalo robiť stále robili 
chlapi z MČ. To znamená, že robili tam nejaký prechod, kosili, opravovali čo bolo treba. 
Čiže to len na doplnenie. Čo sa týka toho podchodu. MČ disponuje hasičským vozom, 
má 4 kubíkovú nádrž a v prípade, keď bolo treba a tá voda neodtekala nikam, chodili 
chlapi s cisternou odčerpávať tú vodu vedľa do kanalizácie. Teraz, keď bol nejaký 
problém stále sme volali pána Ferjenčíka, keď dlho pršalo a bolo veľa vody a sťažností 
okolo tých firiem, ktoré chodia ku katastru a prejazd bol len jedno auto maximálne, tak 
pán Ferjenčík poslal hasičov a tú vodu odčerpávali. Asi toľko, ďakujem. 

 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ja sa chcem poďakovať pánovi kontrolórovi 

a ešte zároveň ho poprosiť, keby v rámci tých škôlok malých MČ si zobral aj do merku 
jediné jasle, ktoré toto mesto má na Jesenského ulici a aby sa išiel tiež na to pozrieť a tiež 
bude zhrozený z havarijného stavu hlavne v exteriéry. Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Nigut.  
 
p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Ďakujem pekne za slovo. Inšpiroval ma pán 

kontrolór, ktorému ďakujem za to. Ale naozaj chcem pripomenúť, že by bolo vhodné, 
aby sa mestskí poslanci zaoberali naozaj stavom budov školského charakteru. Chcem 
pripomenúť, že okrem toho, že sme pred 2 rokmi alebo pred rokom zbúrali telocvičňu, 
ktorá bola v ohrozujúcom stave. Podobný, ak nie horší je stav školskej jedálne, kde je 
naozaj z nevyhovujúceho materiálu z eternitu energetický úbytok a je to budova 
nevyhovujúca a zdraviu nebezpečná. Napriek tomu vari sa tam pre základnú aj materskú 
školu a bolo by dobré, keby sa naozaj aj táto budova dostala do programu či už 
financujúca. Ďakujem. 

 
 p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Ešte jedna vec, kolegovia myslím si, že 

nie je nič dôležitejšie ako dobré vzťahy. Podporujme sa, ťahajme za jeden povraz. Silné 
mesto je len vtedy, keď sú naozaj tí zástupcovia mesta, štatutári silní a držia spolu. Ak 
budeme spoločne držať, verte, že množstvo vecí sa nám spoločne podarí. Rešpektujme 
sa, ak čokoľvek bude napíšte mi do súkromnej správy, len si nerobme navzájom nejaké 
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prieky a nedehonestujme sa navzájom. Ešte pani starostka Súkeníková.  
 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice - Juh: Ďakujem pekne. Vážené kolegyne, vážení 

kolegovia. Chcela by som Vás poprosiť, naša MČ sa zapojila do projektu Kaufland park. 
Hlasujeme sme na 4. mieste, Dargovských hrdinov sú na 1. mieste a oni už nepotrebujú 
takú podporu. Prezdieľajte nás na sociálnych sieťach, povedzte svojim zamestnancom. 
Radi by sme získali so sídliskom Dargovských hrdinov tieto detské ihriská. V skupine 
môžu vyhrať prví dvaja. Celkovo môžu vyhrať prví siedmi, my sme na ôsmom poradí 
a v tej skupine sme na štvrtom poradí. Keď budeme mať podporu celého mesta, si 
myslím, že môžeme to získať. Len potrebujeme tú podporu. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takže aj toto je výzva, podpora. Tak ako aj iné MČ boli 

podporené, treba podporovať, hlasovať, zaregistrovať sa a myslím si, že je tu priestor  
na takéto dva K-parky v meste Košice. Kolegovia do správy Vám potom pošlem približný 
termín ďalšieho zasadnutia. Určite budeme troška do konca roka častejšie zasadať. 
Pošlem potom nejaký okruh tém, o ktoré určite budete mať záujem, aby to nebolo, že len 
pred MZ. Určite vyzveme primátora na MZ, aby bolo do konca roka minimálne ešte jedno 
zastupiteľstvo okrem toho plánovaného, ktoré bude v decembri. Takže ďakujem veľmi 
pekne a týmto ukončujem tento bod.  

- - - 
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Záver rokovania 
 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová vyhlásila 
13. rokovanie Rady starostov v Košiciach za ukončené. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 

 predsedníčka Rady starostov 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa: 02.10.2023 
Zapisovateľka: Mgr. Nastasia Andrejkovičová 
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Ing. Mgr. Miloš Ihnát...........................................................................podpísal dňa: 23.10.2023 
 
 
Ing. Anna Súkeníková..........................................................................podpísala dňa: 26.10.2023 
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